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Alojz Krajčí

V mojich detských 
rokoch sneh a 
ľad	dominovali	už	
v novembrových 
dňoch.	Prečo?

Zásadne sa zmenili pod-
mienky pre náš pohyb. 
Popisovať, čo nám ponú-

kali podmienky nášho rodiska, 
najmä v nádhernej časti Bielych 
Karpát, nie je pre staršie gene-
rácie problém, preto som siahol 
do histórie a porovnal ich so sú-
časnosťou.

Iba v krátkosti opíšem, ako sa 
naše rodisko rokmi menilo, a to 
od samoty tesne pod Margé-

Zima kedysi – sneh a ľad
tou na okraji Dúbrav. Naši prví 
predchodcovia aj napriek spo-
kojnému životu, o čom svedčí 
ich pomerné rozmnožovanie, 
museli z tejto oblasti odísť pre 
choleru. A posunuli sa o niečo 
nižšie pozdĺž potôčka, čo na-
zývame Horný Koniec. Prečo 
píšem o častiach obce v pôvod-
ných názvoch? Dnes mladí ľudia 
a najmä deti poznajú našu obec 
s modernými a pekne uprave-
nými ulicami pod novými ná-
zvami.

 V tomto úvode som uviedol 
pár slov o tom, kde si prvý Srňan 
vybral miesto pre svoju rodinu. 
Už sám hľadal podmienky, aby 
jeho potomkovia boli priamo 

spojení so snehom. Starší iste 
pochopia, že s rozvojom WILA 
HWERNI sa už spomenutý 
potôčik stal spolu s riekou Vlá-
rou miestom bezprostredného 
spojenia detí s ľadom. Ako to 
fungovalo? Už som napísal, že 
prvý Srnaň so svojou rodinou 
neopustil potôčik a ich deti si 
našli skoro partnerov. Tak na 
Hornom Konci pribudlo rodin-
ných domov, ale aj počet obča-
nov. (Prvý oficiálny záznam je 
z Urbáru, je zapísané, že sme 
mali richtára a sedliakov: Ma-
zán, Latsny, Gierowi, Petrowy, 
Holbár, Valach, sedem sedliac-
kych usadlostí a 5 želiarov. His-
tória z roku 1549.) Od roku, ktorý 

uvádzame, mala usadlosť názov 
POSSESSIO seu willa ZERNY až 
do roku 1623.

 Pamätám si,  ako sa poľ-
nohospodári tešili, keď na za-
čiatku decembra napadlo toľko 
snehu, aby mohli vyviezť už 
vyzretý dobytčí hnoj na svo-
je polia a na „zvlákoch“ aj na 
miesta, ktoré boli položené 
v okolitých vŕškoch. Ešte viac sa 
tešili vlastníci lesných porastov, 
odkiaľ ľahšie zviezli staršie mo-
hutné buky alebo duby na rôzne 
použitie.

Po dvoch pandemických rokoch sme si opäť užívali Mikuláša v parku 
FOTO:	VLADIMÍR	ONDREJIČKA
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Otázky občanov

Juraj Húserka
starosta obce

Kedy sa plánuje otvoriť fitnes centrum 
v športovej hale?

Obec Horné Srnie plánuje začiatkom 
roka 2023 vyhlásiť obchodnú verejnú 
súťaž na priestor fitnes centra. Záujem-
covia o prevádzkovanie tohto priesto-
ru budú môcť predkladať návrhy na 
uzavretie zmluvy.

Viacerí občania upozorňujú na 
neprehľadnosť a nebezpečnosť 
dopravných situácií pred lekárňou 
a na križovatke ulíc Súhradská, 
Mostová a Potočná. Pre zaparkované 
autá v oboch smeroch pred lekárňou 
nevidia cyklisti autá  prichádzajúce 
v protismere. Do nebezpečných 
situácií sa tu každý deň  dostávajú aj 
rodičia s malými deťmi, ktorí idú do 

MŠ, a školáci. Plánujú sa tieto miesta 
nejakým spôsobom zabezpečiť alebo 
sprehľadniť?

Na križovatke ulíc Súhradská, Mos-
tová a Potočná sa už riešila inštalácia 
dopravného zrkadla. Vzhľadom na nedo-
stačujúci zorný uhol zrkadla sa od tohto 
riešenia upustilo. Zaoberáme sa aj mož-
nosťou osadiť dve zrkadlá v určitom uhle 
a tým zlepšiť rozhľad hlavne pre účastní-
kov premávky prichádzajúcich zo smeru 
od kostola k pošte a k predajni Hôrka.

Parkovaciu politiku na hlavnom 
ťahu v obci od predajne potravín Coop 
Jednota až po obecný úrad, plánujeme 
vyriešiť osadením dopravných značiek 
a vyznačením zákazu parkovania aj 
na miestnej komunikácii. Obec má 
vytvorené parkovacie plochy v blízkosti 

lekárne pri kultúrnom dome, preto 
vyzývam občanov: neparkujte pred 
lekárňou.

Kedy sa plánuje začať s prepojením 
novej cyklotrasy na nemšovskej strane?

Táto otázka by mala byť smerovaná 
na mesto Nemšová.  Podľa dostupných 
informácií mesto Nemšová zatiaľ ne-
plánuje napojenie cyklotrasy v tejto 
časti.

Strecha na zastávke pri lávke na 
viacerých miestach preteká. V tomto 
období býva veľká časť zastávky 
zľadovatená, čo je nebezpečné najmä 
pre ničnetušiacich ľudí vystupujúcich 
z autobusov. Mohla by obec zabezpečiť 
kontrolu a v prípade potreby posyp aj 

na tomto mieste tak, ako sa to robieva 
na lávke a priľahlom chodníku?

V prípade potreby zabezpečíme zim-
nú údržbu aj v tejto časti. V budúcnosti 
plánujeme rekonštrukciu zastávky pri 
lávke, čím celý problém odstránime.

Rád by som všetkých občanov vy-
zval na ohľaduplnosť, na dodržiavanie 
pravidiel, na dodržiavanie poriadku 
a čistoty v našej obci. Uvedomme si, že 
je to vždy iba o nás ľuďoch a každý jeden 
z nás môže priložiť ruku k dielu a po-
stupne sa malými krokmi dopracujeme 
k veľkej zmene. Budem potrebovať po-
moc vás všetkých.

S úctou a vďakou váš starosta 
Juraj Húserka

Robert	Jánsky	 SNS	 553	hlasov

Jaroslav	Papiernik	 NEKA	 524	hlasov

Ľuboš	Urban	 NEKA	 507	hlasov

Jozef	Lukajka	 NEKA	 492	hlasov

Peter	Martiška	 NEKA	 477	hlasov

Jakub	Trška	 NEKA	 455	hlasov

Vladimír	Ondrejička	 NEKA	 446	hlasov

Janka	Kubíčková	 NEKA	 429	hlasov

Peter	Mierny	 SNS	 410	hlasov

V úvode by som sa rád úprimne 
poďakoval všetkým tým, kto-
rí ma v komunálnych voľbách 

podporili svojím hlasom a vyslovili 
mi dôveru. Výsledok volieb  som prijal 
s veľkou  pokorou a je pre mňa veľkým 
záväzkom voči vám všetkým. 

 Budem sa snažiť byť dobrým sta-
rostom všetkým občanom Horného 
Srnia, tým, ktorí ma volili, tým, kto-
rí voliť neboli a, samozrejme, aj tým, 
ktorí podporili v komunálnych voľbách 
iného kandidáta.

Pred voľbami som sa snažil ľudí 
spájať a výsledky volieb potvrdili, že 
to malo zmysel. V snahe zjednocovať 
či približovať individuálne predstavy 
o možnostiach rozvoja našej obce teda 
budem pokračovať. 

 Dovolím si citovať slová pápeža 
Františka: „(...) buď vsadíme na dialóg, 
buď vsadíme na kultúru stretnutia, ale-
bo všetci prehráme...“  V duchu týchto 
slov som pozval na dialóg a spoluprá-
cu všetkých predstaviteľov našej obce 
a v duchu týchto slov pozývam na dia-
lóg a spoluprácu i vás, milí občania. 

Mojou víziou je vytvoriť z našej obce 
silnú, bezpečnú a rozvíjajúcu sa obec. 
Miesto, kde budeme žiť spokojne a ra-
dostne, kde si dokážeme prejavovať 
úctu človeka k človeku a oceniť hod-
notu každého z nás. Mám ambíciu pri-

blížiť našu samosprávu bližšie k vám, 
aby ste sa aj vy, či už formou podne-
tov, návrhov, nápadov, aktívne zapá-
jali a ovplyvňovali dianie v našej obci. 
V Hornom Srní máme veľa šikovných 
ľudí, ktorých potenciál by som ako sta-
rosta rád využil pri rozvoji našej obce. 

V závere mi ešte dovoľte, dotknúť sa 
najkrajších sviatkov v roku. Do našich 
domácností pomaly vchádza vianoč-
ný čas, ktorý so sebou prináša pocity 
pohody, šťastia a harmónie. Čas, keď 
sa všetci na chvíľu zastavia, stretnú so 
svojimi blízkymi a prežijú neopako-
vateľné chvíle. Tieto spoločné chvíle 
sú tým najkrajším darčekom, ktorý si 
môžeme v rodinách dať. 

Vianoce sú hlavne o láskavosti 
a spolupatričnosti ľudí, ale je to i naj-
vhodnejší čas, kedy si človek uvedomu-
je, že k životu nepotrebuje len peniaze 
a hmotné veci, ale potrebujeme hlav-
ne zdravie, porozumenie, pochopenie 
a dobrosrdečnosť.

Milí spoluobčania, v mene všetkých 
predstaviteľov našej obce vám želám 
pokojné prežitie vianočných sviatkov, 
pevné zdravie a veľa Božieho požeh-
nania, aby ste najkrajšie sviatky roka 
strávili v čo najväčšej pohode, vo vzá-
jomnom porozumení a láske s ľuďmi, 
na ktorých vám záleží.

Milí spoluobčania.

Koľko občanov sa zúčastňuje komunálnych volieb
a akých starostov volili

Výsledky komunálnych 
volieb v obci Horné Srnie

Zvolení poslanci obecného 
zastupiteľstva
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Z rokovaní obecného zastupiteľstva

Silvia Kebísková 
Obecný	úrad

ZOBRALO NA VEDOMIE 
1. Čerpanie rozpočtu obce 

k 30. 6. 2022.  
2. Monitorovaciu správu 

k programovému rozpočtu 
k 30. 6. 2022. 

3. Výročnú správu ku konso-
lidovanej účtovnej závierke 
Obce Horné Srnie za rok 2021. 

4. Správu z auditu nezávislého 
audítora ku konsolidovanej 
účtovnej závierke Obce Horné 
Srnie za rok 2021. 

5. Viacročný rozpočet obce vrá-
tane programov a podprogra-
mov na roky 2024 – 2025. 

6. Stanovisko hlavného kontro-
lóra obce k návrhu rozpočtu 
obce Horné Srnie na rok 2023 
a viacročnému rozpočtu na 
roky 2024 – 2025. 

7. Správu o výsledkoch a pod-
mienkach výchovno-vzde-
lávacej činnosti Základnej 
školy s materskou školou 
Václava Mitúcha, Horné Sr-
nie, Školská 368/2 za školský 
rok 2021/2022. 

8. Výsledky voľby starostu 
a volieb do obecného zastupi-
teľstva. 

9. Overenie zloženia sľubu 
novozvoleného starostu a 
novozvolených poslancov OZ 
a správu mandátovej komisie. 

10. Informáciu, že starostovi 
obce Mgr. Jurajovi Húser-
kovi patrí základný plat bez 
percentuálneho navýšenia 
v súlade so zákonom NR SR 
č. 253/1994 Z.z. o právnom 
postavení a platových pome-
roch starostov obcí a primá-

torov miest v znení neskor-
ších predpisov.

SCHVÁLILO 
1. Prenájom pozemku – časť 

parcely č. 833/2 s výmerou 
25 m2 z dôvodov hodných 
osobitného zreteľa firme 
Amet Memedi, Lichnero-
va 115/6, 903 01  Senec, IČO: 
54477948. 

Dôvody hodné osobitného 
zreteľa: Podpora podnika-
nia v oblasti poskytovania 
nedostatkových a občanmi 
žiadaných služieb – predaj 
zmrzliny.  Na uvedenej par-
cele predchádzajúci nájomca 
na vlastné náklady vybudoval 
stánok so zmrzlinou, ktorá 
sa v obci stretla s pozitívnou 
odozvou. Stánok odstúpil 
p. Memedimu, pozemok teda 
nie je využiteľný pre iného 
záujemcu. Nájomná zmluva 
s predchádzajúcim nájom-
com bude ukončená k 30. 9. 
2022.   

2. Zápis do kroniky obce za rok 
2021 podľa predloženého 
návrhu. 

3. Rozpočet obce vrátane 
programov a podprogramov 
na rok 2023. 

4. Rozpočtové opatrenie 
č. 3/2022 podľa predloženého 
návrhu. 

5. Bezodplatný prevod správy 
majetku „Rekonštrukcia 
kotolne v ZŠ s MŠ V. Mitúcha“ 
v celkovej hodnote 211 606,56 
eur na Základnú školu s 
materskou školou V. Mitúcha, 
Školská 368/2, Horné Srnie.

6. Cenník prenájmu multi-
funkčnej športovej haly.  

7. Prevádzkový poriadok mul-
tifunkčnej športovej haly 
v Hornom Srní.  

8. Plán zasadnutí obecného 
zastupiteľstva na rok 2023. 

9. Jozefovi Húserkovi, končia-
cemu starostovi obce Horné 
Srnie,  vyplatenie náhrady 
platu starostu obce za ne-
vyčerpanú dovolenku za rok 
2022 v rozsahu 20 dní v sume 
3 391,82 €.

SÚHLASILO
1. S uzatvorením Zmluvy 

o budúcej zmluve k zriadeniu 
vecného bremena pre firmu 
EG.D, a. s., Lidická 1873/36, 
Černá Pole, 602 00 Brno, IČO: 
28085400 týkajúcej sa parc. 
č. 6252 v katastrálnom území 
Sidonie, obec Brumov-Bylni-
ce, okres Zlín, vedenej na LV 
č. 336 pre katastrálne územie 
Sidonie za účelom umiest-
nenia distribučnej sústavy – 
kábel NN 10m. 

2. S uzatvorením Zmluvy 
o výpožičke na priestor 
v kultúrnom dome s celko-
vou plochou vo výmere 52,86 
m2 za účelom využívania 
na tréningovú činnosť na 
stacionárnych zariadeniach 
pre Vodácky klub Delfín, 
Železničná 110/38, 914 42  
Horné Srnie, IČO: 37912763.

KONŠTATOVALO, ŽE
1. novozvolený starosta obce 

Mgr. Juraj Húserka zložil 
a podpisom potvrdil záko-
nom predpísaný sľub staros-
tu obce

2. zvolení poslanci obecného 
zastupiteľstva zložili a pod-

pisom potvrdili zákonom 
predpísaný sľub poslanca 
obecného zastupiteľstva: 
Ing. Róbert Jánsky, Mgr. 
Janka Kubíčková, JUDr. Jozef 
Lukajka, PhD., JUDr. Peter 
Martiška,  Ing. Peter Mierny, 
doc. Ing. Vladimír Ondre-
jička, PhD., Ing. Jaroslav 
Papiernik, Ing. Jakub Trška, 
Ľuboš Urban.  

ZVOLILO
Finančná komisia: 
a) predsedu komisie:  

JUDr. Jozef Lukajka, PhD.  
b) členov komisie:  
- za poslancov: Mgr. Janka 

Kubíčková 
- odborníkov z radov obyvate-

ľov obce a iných osôb: Jarmila 
Pavlačková, Jozef Húserka, 
Ing. Andrea Kebísková 

Komisia výstavby a životného 
prostredia: 

a) predsedu komisie: doc. Ing. 
Vladimír Ondrejička, PhD.   

b) členov komisie: 
- za poslancov: Ing. Róbert 

Jánsky, JUDr. Jozef Lukaj-
ka, PhD., Ing. Peter Mierny, 
Ľuboš Urban   

- odborníkov z radov obyva-
teľov obce a iných osôb: Ing. 
Milan Blaško ml., Zlatica 
Koníčková 

Komisia školstva, kultúry a športu: 
a) predsedu komisie:  

Ing. Jaroslav Papiernik 
b) členov komisie:  
- za poslancov: JUDr. Peter 

Martiška, Ing. Jakub Trška  
- odborníkov z radov oby-

vateľov obce a iných osôb: 

Monika Prosňanská, Mgr. 
Lýdia Murárová, Mgr. Mária 
Šimáková, Jarmila Pavlač-
ková, Zdenko Lipták, Marta 
Papierniková 

Sociálna komisia: 
a) predsedu komisie:  

Mgr. Janka Kubíčková   

b) členov komisie:  
- odborníkov z radov obyvate-

ľov obce a iných osôb: Štefan 
Blaho, Mgr. Mária Húdeková, 
Magdaléna Papierniková, 
Bc. Mária Chovančíková   

POVERILO
 1. poslanca Ing. Jaroslava Pa-

piernika zvolávaním a ve-
dením zasadnutí obecného 
zastupiteľstva v prípadoch 
podľa § 12 ods. 2, 3, 5 a 6  
zákona SNR č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v znení 
neskorších predpisov. 

2. v zmysle § 4 ods. 1 záko-
na č. 36/2005 Z.z. o rodine 
v znení neskorších predpisov 
vykonávaním funkcie sobá-
šiaceho poslanca pre volebné 
obdobie 2022 – 2026 Ing. 
Jaroslava Papiernika. 

V tomto prehľade sú vypísa-
né a zhrnuté len najdôležitejšie 
body uznesení. Presné znenie 
uznesení a kompletné zápisnice 
zo zasadnutí OZ spolu s výpismi 
z hlasovania poslancov sú k dis-
pozícii k nahliadnutiu na Obec-
nom úrade v Hornom Srní, ako 
i na internetovej stránke obce 
www.hornesrnie.sk.

Obecné	zastupiteľstvo	v	Hornom	Srní	na	svojich	zasadnutiach	v	dňoch	20.	9.	2022,	20.	10.	2022	 
a	25.	11.	2022

Nové	úradné	hodiny	platia	od	2.	1.	2023

Pondelok	 7.00	–	11.30		 12.00	–	15.00

Utorok	 7.00	–	11.30	 12.00	–	15.00

Streda	 8.00	–	11.30	 12.00	–	17.00

Štvrtok	 NESTRÁNKOVÝ	DEŇ

Piatok	 7.00	–	11.30	 12.00	–	14.00

Zmena úradných hodín 
na Obecnom úrade 
Horné Srnie

Októbrové voľby priviedli k hlasovacím schránkam celé rodiny i prvovoličov. FOTO:	JOLANA	HIKLOVÁ
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So stavebnými prácami sa 
búraním starej haly začalo 
v auguste 2020. Z dôvodu 

pandémie a nedostatku sta-
vebných materiálov sa pôvodný 
harmonogram výstavby predĺžil 
z 12 mesiacov na 16. Hala vrá-
tane priľahlého parkoviska a 
spevnených plôch bola sko-
laudovaná v júni tohto roka. 

Následne sa hala vybavovala 
nábytkom a športovými zaria-
deniami, náradím a náčiním. 

Celkové náklady stavby bez 
vnútorného vybavenia dosiahli 
čiastku 1 435 200,- eur. Obec 
na výstavbu získala finančný 
príspevok z Fondu na podporu 
športu vo výške 632 400,- eur. 
Slávnostné otvorenie haly za 

účastí pozvaných hostí sa usku-
točnilo 20. októbra 2022. 

V rámci haly je možné využí-
vať samotnú plochu haly a mul-
tifunkčnú miestnosť pre menšie 
skupiny. Hala je pre verejnosť 
počas pracovných dní otvorená 
v čase od 14.00 do 20.00 hodiny, 
počas víkendov od 10.00 do 
20.00 hodiny.

Multifunkčná športová 
hala je otvorená

Lenka Papierniková

Nečakajte	na	vrecia	na	odpad,	odpad	
budeme	naďalej	vyhadzovať	do	
veľkokapacitných	kontajnerov.

V decembri dostala každá domácnosť do poštovej schránky 
informáciu od spoločnosti Marius Pedersen, a. s., v ktorej 
spoločnosť avizovala zmenu v spôsobe nakladania s odpadom.  

Táto zmena mala byť reakciou na povinnosť, ktorá obciam vyplýva 
zo zmien v legislatíve o odpadovom hospodárstve. Situácia sa však 
zmenila, avizované zmeny v legislatíve na poslednú chvíľu neprešli 
schvaľovacím procesom. Výsledkom je, že obce nateraz nie sú viaza-
né novými povinnosťami, preto doterajší systém nakladania s trie-
deným odpadom nemusia nijako meniť. Obyvatelia Horného Srnia 
budú odpad aj naďalej vyhadzovať do veľkokapacitných kontajnerov. 
O prípadných zmenách vás budeme včas informovať.

samospráva

Dňa	25.	októbra	2022	bola	do	prevádzky	uvedená	
novovybudovaná	multifunkčná	športová	hala	v	našej	obci.	

Silvia Kebísková

2.

1.

Priestory športovej haly si môžete zarezervovať prostredníctvom rezervačného systému na 
stránke www.hornesrnie.sk v časti Kontakty > Rezervačný systém

Športová hala zvnútra Slávnostné otvorenie

Triedenie 
odpadu ostáva 
ako doteraz

FOTO:	VLADIMÍR	ONDREJIČKA

FOTO:	VLADIMÍR	ONDREJIČKAFOTO:	VLADIMÍR	ONDREJIČKA

POŽEHNANÉ

a úspešný začiatok
nového roka
želajú

zamestnanci
obecného úradu
a redakcia Lipovca
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Oznamujeme občanom, 
že obecné zastupiteľstvo 
schválilo zvýšenie po-

platku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady 
nasledovne:
Dospelá osoba: 26,00 €
30 % zľava: 18,20 €

Zľava sa vzťahuje na: dieťa 
do ukončenia ZŠ, dôchodco-
via nad 62 rokov, týždňovky, 
internát, imobilný, Čakanov 
a Rajkovec.

Zároveň oznamujeme obča-
nom, ktorí majú školopovinné 
deti na internáte alebo v pod-
nájme, aby ako preukazujúci 
doklad o ich neprítomnosti 
v obci dokladali potvrdenie 
o ubytovaní na internáte, ale-
bo nájomnú zmluvu (zmluva 
musí byť napísaná, na kon-
krétne dieťa).

Obec nesmie doplácať na 
nakladanie s týmto odpa-
dom z iných príjmov obce 

ako z vybraného poplatku za 
komunálny odpad. V opačnom 
prípade sa porušuje zákon 
o rozpočtových pravidlách, 
nakoľko obec nesmie uhrá-
dzať za občana náklady na 
nakladanie s komunálnym 
odpadom z iných príjmov ako 
z vybraného poplatku. Takéto 
konanie obce je označované 
ako nehospodárne nakla-
danie s verejnými financia-
mi (v rozpore so zákonom 
č. 583/2004 Z. z.).

samospráva

 Vyrástlo nové 
pietne miesto
Jolana Hiklová

JUDr. Jozef Lukajka, PhD. je vedúcim advokátom Advokátskej 
kancelárie LUKAJKA & PARTNERS, s. r. o. Viac ako 13 rokov sa venuje 
poskytovaniu právneho poradenstva a služieb a právnemu zastu-
povaniu v súdnych sporoch. Občanom pomáha, radí a zastupuje ich 
najmä v pozemkových sporoch, rodinnom práve, občianskom práve 
a pod. Podnikateľov a spoločnosti zastupuje v správnych konaniach so 
štátnymi orgánmi so zameraním na pracovné právo, obchodné právo, 
trestné právo, ochranu osobných údajov, BOZP. V minulosti pôsobil 
niekoľko rokov ako právnik inšpektorátu práce.

Služba občanom: 
právne poradenstvo

Starosta obce Mgr. Juraj Húserka s poslaneckým zborom zavedú v našej obci poskytovanie 
bezplatného právneho poradenstva pre občanov Horného Srnia.

Poslanec obce advokát JUDr. Jozef Lukajka, PhD. bude občanom bezplatne radiť, ako vyriešiť 
spor, situáciu, právny problém a podobne.

Táto služba občanovi sa začne poskytovať hneď začiatkom roku 2023 a bude sa v stanove-
nom čase pravidelne uskutočňovať v priestoroch obecného úradu. Informácie o čase a dátume 
vám vopred oznámime.

Úprava výšky poplatku 
za odpady

Dňa	25.	októbra	2022	boli	začaté	práce	na	výstavbe	cyklistického	chodníka	Horné	Srnie	–	
Antonstálska	dolina.	Výstavba	chodníka	je	súčasťou	cezhraničného	projektu	Na	kole	po	rozhlednách	
česko-slovenského	pohraničí	v	rámci	Operačného	programu	Interreg	V-A	SR-ČR.

Na kole po rozhlednách česko-slovenského 
pohraničí

Hlavným partnerom 
projektu je Sdružení obcí 
mikroregionu Valašské 

Kloboucko, Obec Horné Srnie je 
hlavným cezhraničným part-
nerom. 

Cieľom projektu je zvýšenie 
atraktívnosti kultúrneho a prí-
rodného dedičstva pre obyvate-
ľov a návštevníkov cezhraničné-
ho regiónu. 

Predmetom projektu je 
budovanie cykloturistického 
systému, ktorý spojí Zlínsky 

kraj s Trenčianskym krajom. Ide 
o výstavbu dvoch ucelených úse-
kov na českej strane a doplnenie 
siete cyklodopravy na slovenskej 
strane. Na českej strane ide o 
realizáciu v rámci úsekom me-
dzinárodnej cyklotrasy Bečva – 
Vlára – Váh (Bevlava) a následne 
cyklotrasy Ploština, ktorá vedie 
v analogickom severojužnom 
smere ako Bevlava, ale prepá-
ja územia západne od Bevlavy 
v smere Valašská Polánka – 
Ploština – Vysoké Pole – Vlacho-

vice – Slavičín – Horná Súča a do 
budúcna až do Trenčína (Vážska 
magistrála). Na slovenskej strane 
je cieľom diverzifikovať ponuku 
pre cykloturistov cestujúcich po 
Bevlave a to postupným prepoje-
ním obce Horné Srnie s rozhľad-
ňou nad Trenčianskou Závadou. 

Základnou koncepciou projektu 
je v zmysle názvu projektu 
prepojenie troch miest ďalekého 
výhľadu, ktoré sú lokalizované v 
blízkosti pripravovaných úsekov 
cyklotrás. 

Celkový rozpočet projektu je 
2 803 040,85 eur, z toho pre Obec 

Horné Srnie 489 527,38 eur. Prí-
spevok z fondov EÚ je vo výške 
85% oprávnených nákladov, 10% 
zo štátneho rozpočtu, podiel 
obce na financovaní je vo výške 
24 476,39 eur. 

Výstavba by mala byť ukonče-
ná v jarných mesiacoch. 

Spojiť šport s duchovnom je 
krásna myšlienka, ktorej 
pôvodcom v našej obci 

bol pán dekan Nižník. Aj okolo 
farského úradu prechádzajú 
najmä počas letných mesiacov 
davy cyklistov nielen z Horného 
Srnia, ale aj z okolia. Myšlienka 
umiestniť na cyklotrasu dreve-
ný kríž vznikla ako vďaka obce 
a farského úradu, keď biskupský 
úrad za veľmi dobrú cenu od-
predal pozemky pod cyklotra-
sou. Pán dekan Nižník so svojím 
nápadom oboznámil starostu 
obce pána Jozefa Húserku, ktorý 
s radosťou a veľkým zanietením 
jeho myšlienku začal usku-
točňovať. Koho pán starosta 
oslovil, každý bol ochotný 
pomôcť, a tak  dňa 13. 10. 2022 
mohol veľadôstojný pán dekan 
Štefanom Nižník vysvätiť kríž 
umiestnený vedľa cyklotrasy 
v časti Rajkovec. Svätenia kríža 
sa zúčastnilo veľa našich spolu-
občanov, starosta obce v krát-
kosti prítomných oboznámil, 
ako celá akcia prebiehala, 
a slávnostnú atmosféru doplnil 
aj spev tunajšieho speváckeho 
zboru. 

Kto sa na realizácii tohto pre-
krásneho diela podieľal?                                                                                                         

Kríž a všetky drevené časti
– plôtik, lavičku a stojan na 
bicykle vyrobila firma Ligna, 
s. r. o., a jej pracovník Anton 
Ochran. Korpus kríža  zabezpečil 
vdp. Štefan Nižník. 

Prípravné práce, výkopy 
a šalovacie práce pre plochu 
vybudovali pracovníci firmy 
Content plus, s. r. o. Betón dodala 
firma Cemmac, a. s., a povrch 
betónovej plochy – metličkovú 
úpravu ako aj samotnú betonáž 
urobil p. Fojtík z Valašských 
Klobúk.

Pracovníci obce zabezpečili 
terénne úpravy a zasiatie trávy. 
Starosta obce spolu s pánom de-
kanom dohliadali na realizáciu 
diela tak, aby na našej cyklot-
rase vzniklo dôstojné pietne 
miesto.

Všetky práce aj materiál boli 
na česť a slávu Božiu poskytnuté 
zdarma. Veríme, že toto dielo 
bude slúžiť okoloidúcim dlhé 
časy. Vďaka patrí všetkým, ktorí 
sa na realizácii tohto miesta 
podieľali.
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Učíme deti vnímať  
architektúru                                                                                            

Nápad, ktorý skrsol pred 
siedmimi rokmi v hlave 
obchodnej riaditeľky 

Jany Pančíkovej, sa premenil 
do tradície, ktorá záujmom 
predbehla všetky očakávania 
autorky. Projekt, ktorý deti učí 
hravou formou vnímať archi-
tektúru, s ktorou sa každodenne 
stretáme, je realizovaný vždy na 
konkrétnu tému pod vedením 
pedagógov. Do projektu sa tento 
rok zapojilo 11 škôl a vytvorili 
viac ako 200 obrázkov. Zo všet-
kých zaslaných výtvarných prác, 

ktoré žiaci aj učitelia poslali, 
vybrala porota 57 najkrajších 
a najoriginálnejších obrázkov 
do stolového a 14 obrázkov do 
nástenného kalendára. CEM-

a speváčky zo ZŠ s MŠ Václava 
Mitúcha v Hornom Srní pod 
vedením pani učiteľky Patrície 
Hajdákovej.

Zúčastnených na slávnostnom 
ocenení privítala Annamária 
Králiková. V príhovore  sa orga-
nizátori poďakovali nielen ma-
lým umelcom, ale aj pedagógom, 
ktorí zámer „Učíme deti vnímať 
architektúru“ s nadšením pod-
porujú každý rok. 57 umelcov zo 
stolového kalendára si svoje diela 
mohli pozrieť na veľkom plátne 
v podobe prezentácie a 14 autori 
nástenného kalendára boli po-
zvaní a ocenení priamo na pódiu. 
Po takmer hodinovom progra-
me odchádzali (snáď aj) budúci 
stavbári a architekti ocenení 
balíčkom kreatívnych potrieb.

Prečo učí CEMMAC deti vní-
mať architektúru? Hovorí Jana 
Pančíková, autorka myšlienky: 
„Architektúra je všade okolo nás. 
Pritom si ju často ani neuvedo-
mujeme. Napriek tomu zásadne 
spolutvorí naše okolie a formuje 
náš cit pre krásu. Osnovy v škole 
sa o architektúre takmer nez-
mieňujú, deti sa neučia rozlišovať 
peknú a hodnotnú stavbu od tej 
menej kvalitnej. Cez architektúru 
je možné deti pritiahnuť k záuj-
mu o stavebné profesie – ar-
chitektúra nie je totiž len pekná 
budova, ale aj dobre a funkčne 
navrhnutý obrubník, stojan na 
bicykle alebo správne urbanis-
ticky navrhnutá obec či park...“ 

FOTO:	ARCHÍV	CEMMAC

CEMMAC projekt podporuje 
tradične od jeho vzniku 
v roku 2016. Cieľom projek-

tu je prostredníctvom kreatívne-
ho a interaktívneho e-learningo-
vého kurzu naučiť deti a mládež 
vnímať architektúru, spoznávať 
zaujímavé diela slovenskej aj 

Online vzdelávanie 
o architektúre

Tony pomoci 
pomáhajú

Vtedy skrsla myšlienka 
vytvoriť fond koreš-
pondujúci s objemom 

expedovaného cementu. A tak 
manažment CEMMACu pre-
menil víziu na skutočnosť tým, 
že z každej expedovanej tony 
cementu bude tvoriť fond, ktorý 
nazvali Tony pomoci. V tomto 
roku podporil program Tony 
pomoci život v obci sumou 
48 000 EUR, z Fondu CEMMAC 
ďalšími takmer 8 000 EUR.

Fond má jednoduchú logiku 
– z každej expedovanej tony 10 
centov poskytne CEMMAC na 
tvorbu fondu, ktorý ďalej bude 
pomáhať životu v okolí cemen-
tárne v rámci piatich oblastí: 
Tony vzdelania, Tony športu, 
Tony kultúry, Tony ekologic-
kých aktivít a Tony podpory 
(komunity). 

Hovorí Martin Kebísek, 
predseda predstavenstva CEM-
MAC: „Veríme, že len spoločnou 
spoluprácou sa môžeme s obcou 
posúvať dopredu. Cementáreň 
si vždy vážila a váži korektné 
vzťahy s obcou aj jej obyvateľmi 
a som rád, že sme vždy vedeli 
nájsť riešenia akceptovateľné 
pre obe strany. Teší ma, že sme 
v tomto roku mohli rozšíriť 
podporu obce a v spolupráci so 
starostom Jozefom Húserkom 
a riaditeľkou ZŠ Martinou Ha-
nusovou zafinancovať oblasti, 
ktoré budú slúžiť všetkým 
obyvateľom, práve z programu 
Tony pomoci. CEMMAC vytvo-
rením programu Tony pomoci 
niekoľkonásobne zvýšil priamu 
podporu života v okolí cemen-
tárne a hlavne v Hornom Srní.“ 

V rámci sekcie Tony športu 
putuje tento rok na vybavenie 
novej športovej haly v Hornom 
Srní 8-tisíc EUR, ďalších 3,5-ti-

síc EUR pôjde na čistiaci stroj 
haly a 7-tisíc EUR Národnému 
športovému centru na akciu 
Vykroč na vrchol, Slovensko 
(Vršatec). 3-tisíc EUR putu-
je TJ Cementár – polovica na 
chod klubu, druhá polovica na 
decembrový futbalový Junior 
CEMMAC Cup pod vedením 
Petra Meščánka. TK2000 obdrží 
2 350 EUR a ďalšia forma pod-
pory TK 2000 je v jednaní.

V rámci Tony podpory 
komunity CEMMAC prispel 
sumou 15-tisíc EUR na dokon-
čenie a vybavenie zdravotného 
strediska v Srní. 

Dokončenie exteriérovej 
zóny pre žiakov ZŠ bude hra-
dené zo sekcie Tony vzdela-
nia, keď CEMMAC prispel na 
bezpečnostné prvky povrchu 
externého priestoru vo výške 
4-tisíc EUR. V rámci tejto 
sekcie je ďalších 3,2-tisíc EUR 
určených na podporu rôznych 
aktivít školy, ako napr. účasť 
vo First LEGO League v rámci 
technického vzdelávania žia-
kov, nákup pomôcok a mate-
riálu na technické vyučovanie 
a podpora vzdelávania učiteľov.

Program v rámci Tony eko-
logických aktivít sa ešte kreuje, 
v tomto roku z neho poputuje 
približne 2-tisíc EUR na za-
kúpenie nádob na separovaný 
odpad a vzdelávanie v oblasti 
separovania pre druhý stupeň 
žiakov ZŠ. Program ekologic-
kých aktivít sme neoficiálne 
rozbehli už začiatkom roka 
cez webový kvíz o separácii 
odpadu, v ktorom sa náhod-
ne losovali piati výhercovia 
dizajnového kombinovaného 
systému na triedenie odpadu. 
Program Tony kultúry je v štá-
diu prípravy. 

Annamária Králiková

V	septembri	spustil	CEMMAC	7.	ročník	projektu	„Učíme	
deti	vnímať	architektúru“	na	tému	„Pekný	rodinný	dom“.	
Projekt,	určený	žiakom	materských	a	základných	škôl	
z	okolia	cementárne,	ktorého	cieľom	je	vzdelávať	hravou	
a	interaktívnou	formou	žiakov	o	architektúre,	sa	stretol	
s	nečakaným	záujmom	pedagógov.

MAC kalendáre používa nielen 
pre svojich zamestnancov, ale aj 
ako dar pre svojich obchodných 
partnerov, a tak kresby detí 
z Horného Srnia a okolia zdobia 
steny pracovní a prevádzok 
takmer po celom Slovensku.

Pre malých autorov kalen-
dárov CEMMAC každoročne 
usporiada malý ceremoniál s vy-
hodnotením prác a ocenením 
v priestoroch Kultúrneho domu 
v Hornom Srní. Malí umelci sú 
odmenení aj formou prehliad-
ky cementárne s výkladom 

prispôsobeným pre detských 
poslucháčov. Z 90 pozvaných 
sa tento rok zúčastnilo 80 detí, 
o kultúrny program sa posta-
rali deti zo ZUŠ v Hornom Srní 

svetovej architektúry a podne-
covať u žiakov záujem o archi-
tektúru a prostredie, v ktorom 
žijeme. Projekt je určený najmä 
10- až 15-ročným žiakom. Eu-
roarch tentoraz stanovil tému 
„VÝNIMOČNÉ ŠKOLY“. Žiakom 
chcú ukázať zaujímavé rieše-

Jana Pančíková Zimanová

20.	septembra	odštartovalo	občianske	združenie	Euroarch	
nový	ročník	projektu	na	tému	„Výnimočné	školy“,	ktorý	je	
súčasťou	programu	DETI	A	ARCHITEKTÚRA.	

Jana Pančíková Zimanová

Aj	keď	cementáreň	CEMMAC	
vždy	podporovala	život	v	obci,	
v	posledných	rokoch	sa	snaží	
podporovať	komunitu	systematickými	
krokmi	podľa	vopred	stanovených	
pravidiel.	V	roku	2020	hľadal	CEMMAC	
spôsob,	ako	čo	najtransparentnejšie	
pomáhať	v	spojitosti	s	výrobou.	

nia školských budov v Európe 
aj na Slovensku, od základných 
a stredných škôl aj materské 
školy, gymnáziá aj vysoké školy 
a univerzity. Projekt je verejne 
dostupný a môžu ho absolvovať 
online aj jednotlivci. Viac info na 
www.detiaarchitektura.sk.
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Z Ľudovej školy umenia ho 
vyhodili pre nedostatok talentu

Matej Chlebana

Oslávenec Juraj sa naro-
dil do rodiny takzvanej 
strednej vrstvy. Matka 

pracovala ako účtovníčka a otec 
ako strojník v sklárňach. Rodina 
bývala v Hornom Srní Za kosto-
lom, odkiaľ vtedy ešte malý Jurko 
nemal ďaleko do blízkej mater-
skej školy. Tam si užíval spoloč-
nosť spolužiakov a aby sa doma 
nenudil, rodičia mu zadovážili 
bratríčka Peťa. Práve v škôlke sa 
prišlo na to, že Jurko je predčasne 
vyvinutý a nadmerne inteligent-
ný, takže ho o rok skôr šupli do 
prvej triedy základnej školy. 

Poznámkový rekordér
Tu sa stal rekordérom v počte 

poznámok za pol roka – bolo ich 
36. Okrem talentu na výtržnos-
ti zaregistrovali aj jeho hudobný 
talent (po otcovi Petrovi a dedo-
vi Vincovi), preto spolu s tromi 
podobne nadanými deťmi vítali 
v krojoch svojím spevom novoro-
dencov na miestnom národnom 
výbore. To bol jeho prvý dotyk 
s pódiom.

V polovici prvého ročníka vy-
menili dedinské prostredie za 
mesto a rodina sa odsťahovala do 
Trenčianskych Teplíc. Tam sa Ju-
rkovo nadanie na poznámky pre-
tavilo až do riaditeľského pokar-
hania za kradnutie čerešní v sade. 
Rodičia chceli utlmiť toto nega-
tívne nadanie, preto sa rozhodli 
rozvíjať jeho hudobný talent a pri-
hlásili ho do ľudovej školy umenia 
na klavír. Lenže pre neho to bolo 
utrpenie. Keď ho otec po nočnej 
skúšal pri klavíri, Jurko si vždy 
počkal, až otec zadrieme, a poti-
chu sa vytratil von za kamarátmi. 
To, že mu nešli etudy, ho vôbec 
netrápilo, pretože medzi spolu-
žiakmi bol kráľom tým, že doká-
zal zahrať obojručne Holky z naší 
školky a navyše so zavretými oča-
mi. No pre nedostatok talentu ho 
z ĽŠU vyhodili.

Prvé zárobky
Po ZŠ bolo treba vymyslieť, kam 

ďalej. Keďže rodičia verili v jeho 
hudobný talent, rozhodli sa ho za-
písať na strednú vojenskú školu so 
zameraním na hudbu v Roudni-
ci nad Labem. Vyžadovalo sa tam 
však ovládanie minimálne dvoch 
hudobných nástrojov, preto Juraj 
začal chodiť na bicie k p. Rudovi 
Pyšnému. Hrou na bicie bol nadše-
ný, čo sa ale zrejme nedalo pove-
dať o susedoch Masiarčinovcoch, 
keďže bicie mal rozložené u babky 
na Prúdoch. Lenže čo čert nechcel, 
na túto školu mohli ísť len študen-
ti, ktorí budú mať počas maturít 18 
rokov. A to by Juraj nemal. Napo-
kon nastúpil na Strednú textilnú 
školu do Meriny. Keďže už ovládal 
hru na bicie, začal hrať v „meri-
náckom“ dychovom orchestri ako 
bubeník. A práve vtedy začal na 
hudbe zarábať – za skúšku do-
stával honorár 10 korún, pridali sa 
k tomu koncerty, slávnosti i po-
hreby (na tých však hrával veľmi 
nerád). Čas plynul a zhruba v jeho 
16 rokoch sa nejakým záhadným 
spôsobom v byte u Chlebanovcov 
ocitol trombón. Juraj si od kapel-
níka orchestra požičal Školu na 

trombón a začal sa učiť. Vtedy jeho 
kamarát Jožko Papiernik už na 
trúbku hrával, takže cez víkendy 
a voľné dni spolu trénovali u bab-
ky v Srní na Prúdoch, kde sa k nim 
často pripojil s tubou aj dedko Vin-
co. Prvé celovečerné hranie si vy-
skúšal už predtým – mal 15 a s ot-
covou kapelou hral na Morave na 
šesťdesiatke.

Nádejný zápasník
V druhom ročníku strednej 

školy začal trénovať v Dukle zá-
pasenie – voľný štýl. Dovtedy 
„malý Juro“, ako ho všetci volali, 
vážiaci sotva 50 kg, začal postup-
ne rásť a naberať na váhe. Zrejme 
sa mu cvičením na hrazde uvoľ-
nil zaseknutý rastový hormón. 
V tom období Jurajovi rodičia na 
jeho veľké naliehanie kúpili v Srní 
v Orešovci starý rodinný dom. 
Ako 17-ročný sa tam po rozvode 

rodičov presťahoval, no nakoniec 
odišiel bývať k starým rodičom. 
V tomto veku hral v 4 kapelách 
súčasne: v merináckom a v mest-
skom orchestri na bicie, v otcovej 
kapele na klávesy a v dychovke 
Vláranka na trombón.  

Mobil na kšefty
Po maturite zostal pracovať 

v Merine, ale keďže po revolúcii 
bolo financovanie kultúry slabé, 
skončil v orchestroch i Merine, 
prešiel do vodární v Tepliciach 
a zakotvil v Srní v kovodielni. 
Prišla prvá, zatiaľ iba platonická,  
láska a s ňou aj prvá vlastná pieseň 
Sedí šuhaj. Keď mal Juraj 20 rokov, 
odišiel za vidinou vysokého zá-
robku na brigádu do Rakúska, no 
nedopadlo to podľa jeho predstáv. 
Po návrate sa zamestnal v Ľubor-
či ako stavebný zámočník a za-
čal hrať v skupine Blankyt. Prišla 

éra samohrajok – keyboardov – 
a vzniklo trio s otcom a L. Adam-
číkom. Juraj: trombón, otec:  
trombón a gitara, Laco Adamčík: 
klávesy. Bol to aj začiatok mobil-
ných telefónov. A keďže Juraj v tom 
videl príležitosť byť dostupnejší 
pre klientov, mobil si zadovážil 
medzi prvými v obci. 

Čas plynul a náš oslávenec sa 
pustil do daru od svojich rodičov. 
Za výdatnej pomoci strýca Fran-
ta Varčeka začal rekonštruovať 
chalupu v Orešovci. V tých časoch 
s pánom učiteľom Schultzom 
a Zdenom Papiernikom založili 
trio Trend. Svoje miesto v kape-
le pri otcovi prenechal mladému 
Edošovi Hladíkovi. Keď mal 21 ro-
kov, tak sa na zájazde v Kováčo-
vej, kde bol s partiou muzikantov, 
zoznámil so svojou manželkou, 
mojou mamou. Vo februári 1996 sa 
vzali netušiac, že som na svadbe 
s nimi bol už aj ja.

Favoritom do Álp
Rekonštrukcia chalupy v Ore-

šovci si vyžiadala veľa financií, 
preto Juraj skúšal šťastie na bri-
gáde v Španielsku, ale ani tam 
to nedopadlo podľa očakávania. 
V roku 2000 sa manželom na-
rodil druhý syn Juraj ml. V tom 
roku hral miléniového Silvestra 
v tirolských Alpách, kam sa do-
pravil na svokrinej favoritke. Keď 
sa nedarilo zarobiť na zahranič-
ných brigádach manuálne, skúsil 
to s hudbou v Prahe, prehrávkami 
na Kanárske ostrovy. Tam uspel, 
ale napriek tomu, že už mal doma 
letenky, rozmyslel si to. Neskôr 
dostal ponuku ísť hrať s kapelou 
z Veľkého Krtíša s vtedy ešte ne-
známym Petrom Cmoríkom do 
Japonska. Kapela odletela, ale bez 
Juraja. Rozmyslel si to. V oboch 
prípadoch to malo byť na 9 me-
siacov a Juraj si nevedel predsta-
viť byť taký dlhý čas bez rodiny. 
V tomto období hrával piatky vo 
vinárni v Nemšovej, kde ho oslovil 
Jožko Králik, že potrebuje za seba 
náhradu na Baračku na mesiac. 
Tak ho vlastne prinútil rozšíriť re-
pertoár o barovú hudbu a vyskúšať 
hrať úplne sám. 

Hviezda kúpeľov 
i televízií

V hudbe sa mu začalo da-
riť. Hral v kapele Roba Kazíka, v 
Slovenskej televízii v programe 
Senzi Senzus a aj na Markíze v 
programe Drišľak. Vôbec prvýkrát 
sa blysol v televízii ako 8-ročný 

v relácii Jubilant Ondrej Černička, 
ktorú slovom sprevádzal legen-
dárny Ivan Krajíček. Dodnes sa dá 
vidieť na YouTube. Jeho svet však 
nebola len hudba. S manželkou 
začali predávať zmrzlinu a otvo-
rili predajňu domácich a záhrad-
kárskych potrieb. Na ich rozbeh 
si požičali peniaze, preto začal 
Juraj hrávať v Kryme v Trenčian-
skych Tepliciach, kam ho prišla 
preplatiť majiteľka hotela Litovel 
v Luhačoviciach. Nakoniec strie-
davo hrával v troch podnikoch. 
V rokoch 2003 až 2005 hrával 
s pánom Králikom na školách vý-
chovné koncerty. V roku 2003 sa 
zoznámil so zabávačom Števom 
Hruštincom, s ktorým intenzív-
ne spolupracoval až do roku 2017. 
Natočili spolu 7 CD s ľudovými 
piesňami. Rád by som tu vypichol 
jeden údaj z jeho vreckového ka-
lendára z roku 2007 – počet jeho 
produkcií sa za tento rok vyšplhal 
na neuveriteľných 284, čo je ex-
celentné číslo aj medzi profesio-
nálmi v šoubiznise. Navyše v tom 
roku finišoval prerábku nášho 
domu. 

Celebritní nocľažníci 
Jurajovu kreativitu vo voká-

loch chodili obdivovať na poduja-
tia muzikanti z viacerých kapiel. 
Dostal ponuku na angažmán od 
samotného riaditeľa Novej scény. 
Hral pri slávnostných otvoreniach 
podnikov v Trenčianskych Tepli-
ciach, Luhačoviciach, v Púchove. 
Hral pri otvorení hotelového kom-
plexu Karola Konárika v Chorvát-
sku, kde ho sám Konárik požiadal 
o produkciu na celý august 3 roky 
po sebe. Hral kampaň pre Mo-
niku Beňovú v Inchebe pre 1 500 
ľudí. Bol súčasťou programov, kde 
účinkovali Peter Nagy, Marie Rot-
trová, Petr Muk, Helena Vondráč-
ková, Dan Nekonečný, Dalibor 
Janda, Jano Kuric, Michal David, 
Marcela Laiferová, Robo Opatov-
ský, Jadranka, Peter Stašák, Dušan 
Grúň či Zuzana Smatanová. Dušan 
Grúň a páni z Veselej trojky u nás 
dokonca viackrát spali. 

Z pódií na záhradu
Hoci sa Juraj zdal byť zrode-

ný pre pódium, on hudbu bral 
len ako skvelú možnosť zárobku. 
Mal totiž ciele, pri ktorých chcel 
hranie postupne redukovať. Prvý 
cieľ: nasťahovanie sa do vlastné-
ho – skončil v Kryme Trenčianske 
Teplice. Druhý cieľ:  dokončenie 
prístavby a okolia domu – skončil 
v Luhačoviciach. Tretí cieľ: zais-
tiť finančnú  nezávislosť syno-
vi – skončil so Števom Hruštin-
com a celkovo s hudbou. No tomu 
ešte predchádzalo cca v roku 2015 
vnútorné vyhorenie. Akoby zá-
zrakom ho z toho dostal pozemok 
po starých rodičoch. Ten začal 
v roku 2016 zveľaďovať a odvte-
dy až do týchto chvíľ tam vybíja 
svoju energiu. Napriek tomu, že 
už aktívne neúčinkuje, chodieva 
vypomáhať ako záskok rôznym 
kapelám. Roky až do Corongo ro-
bieval Mikuláša v škôlke. Je au-
torom viacerých básní a minulý 
rok pred Vianocami si splnil sen 
a vydal CD s piesňami. Je mi cťou, 
že som s ním mohol účinkovať a že 
je to môj otec.

Sympatický,	výrečný,	vtipný	a	vždy	dobre	naladený.	
Takto	pôsobí	na	ľudí	Juraj	Chlebana.	V	Hornom	Srní	je	
neodmysliteľne	spätý	so	záhradkárskymi	potrebami,	no	
boli	časy,	keď	rozdával	úsmevy	v	televízii,	na	koncertoch	
a	pódiách.	Žiaru	reflektorov	však	ochotne	vymenil	za	prácu	
na	pozemku	po	starých	rodičoch	a	k	muzike	si	už	len	sem-
-tam	odskočí.	Prierez	bohatým	životom	Juraja	Chlebanu	
zhotovil	pri	príležitosti	jeho	50.	narodenín	syn	Matej.
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Čo nové v Centre sociálnych služieb Lipovec
Eliška Filová 
sociálna	pracovníčka

V poslednom čase sme mali 
v našom zariadení plodné 
obdobie. Oslávili sme 

krásne jubileá našich prijíma-
teľov sociálnych služieb pána 
Ľubomíra H. a pani Kataríny G. 
Pochutili sme si na občerstvení 
a o zábavu sa nám postaral náš 
Florián. 

Pri príležitosti mesiaca úcty 
k starším nás prišiel potešiť fol-
klórny krúžok Kamenček s hu-
dobným sprievodom. Za krásne 
vystúpenie a spestrenie jesene 
života veľmi pekne ďakujeme. 
Popri zábave sme mysleli aj na 
povinnosti. Začali sme sa pri-
pravovať na vystúpenie do Sláv-
nice – Trenčiansky Omar, kde 
naši prijímatelia zožali svojím 
výkonom veľký úspech.  

Ani sme si nevydýchli 
a vkĺzli sme do adventného 

obdobia a chystania výrobkov 
na vianočné trhy, ktoré sa pre 
nás otvorili po dvoch ťažkých 
pandemických rokoch.    

5. decembra sme zahájili tie-
to vianočné trhy na Trenčian-
skom samosprávnom kraji, kde 
sme spolu s našimi obyvateľmi  
prezentovali svoje výrobky, 
ktoré  vzbudili veľký záujem.  
6. decembra ráno nás navštívil 
sv. Mikuláš s čertom a priniesli 
nám sladké potešenie.

V našom zariadení sa pra-
videlne zabezpečujú spiritu-
álne potreby – sv. omše a sv. 
spovede.

S prijímateľmi chodíme na 
prechádzky, nákupy či skrášľo-
vacie procedúry do Nemšovej. 

Konečne sa nám po dvoch 
rokoch voľnejšie a lepšie dýcha. 
Veríme, že už  sa nevrátime do 
obdobia zákazov.

FOTO:	ARCHÍV	CSS

Ako si dôchodcovia 
spríjemňujú jeseň života

Dominika Mynářová

Budú odpočívať a venovať sa 
svojim záľubám. Členovia 
klubu dôchodcov v Hor-

nom Srní túto teóriu vyvracajú 
– čas je aj pre nich nedostatko-
vým artiklom. 

Jednota dôchodcov Slovenska 
usporadúva pre svojich členov 
viaceré výlety, zájazdy či po-
sedenia. Vedúca JDS pre Horné 
Srnie p. Melánia Makovcová už 
„svojich“ pozná a organizuje 
výlety, ktoré ulahodia kultúr-
nym, spoločenským, edukatív-
nym či duchovným potrebám jej 
členov. 

Tento rok mal úspech zájazd 
do sklárne v Lednických Rov-
niach, spojený s exkurziou po 
továrni, nasledovala prehliadka 
rozária v Dolnej Krupej a výlet 
zakončila návšteva Smolenic-
kého zámku. Opakovane sa hor-
nosrnianski dôchodcovia zú-

častnili cesnakových slávností 
v Buchloviciach a už tradične 
absolvovali obľúbený autobu-
sový zájazd na horu Butkov, 
tento rok dokonca 2-krát, kde sa 
po krížovej ceste pomodlili za 
zdravie, šťastie a Božie požeh-
nanie pre seba, svoje rodiny 
i občanov našej obce. 

V júni sa uskutočnil turistic-
ko-náučný zraz, počas ktorého 
sa v Hornom Srní stretlo 120 
dôchodcov, členov JDS, z celého 
okresu. Po príhovoroch členov 
predsedníctva JDS a posedení 
v kultúrnom dome nasledova-
la turistika. Cieľom bol Ranč 
13 v Ľuborči a dôchodcovia si 
na základe svojho vlastného 
uváženia, zdravotného stavu 
a kondície mohli vybrať, ako sa 
tam dostanú. Niektorí si zvolili 
autobus, iní kombináciu pešej 
turistiky a autobusovej dopravy 
a tí najodvážnejší sa na ranč, 

kde ich čakal zaslúžený obed 
a odpočinok, vydali pešo cez 
Lány. 

Miestni dôchodcovia zdru-
žení v klube dôchodcov venujú 
veľa svojho osobného času 
aktivitám, ktoré sú prospešné 
pre nás všetkých. Hneď na jar 
vysádzajú a upravujú kvetinové 
záhony v parku pri zmrzline, na 
novom cintoríne i na kyselke. 
Samozrejmosťou je aj ich pra-
videlná celoročná údržba. Preto 
sa tešia na jeseň a zimu, keď si 
môžu nerušene posedieť a po-
klebetiť v klube. Toto pokojné 
obdobie však nikdy netrvá dlho, 
pretože aj v klube majú naplá-
nované viaceré aktivity. Priví-
tali bylinkára a prostredníc-
tvom driapania peria sa vrátili 
do svojej mladosti. Podobnými 
činnosťami prispievajú k za-
chovávaniu tradícií a obohacujú 
si jeseň života.

Žijeme	v	uponáhľanej	dobe.	Nemáme	na	nič	čas,	stále	
sa	niekam	ponáhľame,	nestíhame.	Mnohí	sa	tešia	na	
dôchodok,	vraj	preto,	že	konečne	doženú	zameškané.	
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Kultúrno-spoločenské 
posedenie

Poďakovanie

Mária Húdeková

Vo štvrtok 1. decembra 2022 
sa uskutočnilo kultúr-
no-spoločenské posede-

nie ku dňu osôb so zdravotným 
postihnutím poriadané SZTP 
ZO Horné Srnie v priestoroch 
miestneho kultúrneho domu. 
Akcie sa zúčastnili členovia 
v hojnom počte, tešiac sa na túto 
akciu už dlho, lebo nie všet-
kým zdravotný  stav dovoľoval 
zúčastniť sa jednodňového 
zájazdu tejto organizácie na 
medzinárodný folklórny festival 
na Myjavu alebo športové-
ho popoludnia. Po otvorení 
a príhovore hostí bývalého 
starostu obce Jozefa Húserku, 
nového starostu obce Mgr. Juraja 
Húserku, zástupkyne družobnej 

organizácie z Brumova – Byl-
nice Jarmily Fojtíkovej prítom-
ných potešil krátky kultúrny 
program žiačok základnej školy 
– využijúc básnickú tvorbu 
našej členky Vilmy Martiškovej, 
hudobné vystúpenie, pekný hlas 
ďalšej našej členky Miroslavy 
Mazánovej v pesničkách a iné. 
Posedenie spríjemnil hudbou 
Michal Černička. Nezabudlo sa 
ani na občerstvenie, bola podaná 
chutná večera, káva, zákusok. 
Všetkým chutilo. Malým dar-
čekom sme zablahoželali jubi-
lantom k životným jubileám 80 
a 70 rokov. Najviac sa členovia 
však tešili na hru Hraj a vy-
hraj, ktorá sa mohla uskutočniť 
iba vďaka sponzorom, ktorí 
po oslovení prispeli v hojnom 
počte, ĎAKUJEME. Poďakovanie 

patrí i Mestu Nemšová, Obci 
Horné Srnie, ktoré každoroč-
ne prispievajú na činnosť tejto 
organizácie. Nezabúdame ani na 
poďakovanie nášmu dlhoročné-
mu sponzorovi Rona Lednické 
Rovne. Po príjemnom vzájom-
nom stretnutí členov predseda 
organizácie Štefan Blaho akciu 
ukončil, predtým si však účast-
níci zaspievali nádhernú pieseň 
„Tichá noc, svätá noc“. Bola 
to krásna predvianočná akcia. 
Všetkým výbor praje príjem-
né prežitie Vianoc, veselého 
Silvestra a hlavne veľa zdravia 
a elánu v roku 2023.

FOTO:	ARCHÍV	SZTP

Marta Papierniková

Aj v tomto roku sa náš žen-
ský spevácky zbor Srňan 
z Horného Srnia zapojil 

do akcie „Slovensko spieva 
koledy“. Stretli sme sa spoločne 
s našou Hornosrnianskou dy-

chovkou pri adventnom venci v 
parku v stredu 7. 12. 2022 o 18.00 
hod. Spoločne so všetkými, 
ktorí sa k nám pripojili, sme 
si zaspievali podľa vydaného 
spevníka všetky krásne vianoč-
né koledy. Šikovné ženy z nášho 
zboru pripravili pre všetkých 

malé občerstvenie a spoločne 
sme vytvorili krásnu pred-
vianočnú atmosféru – troška 
sme sa zastavili, zaspievali si, 
porozprávali sa a strávili spolu 
krásne chvíle. Ďakujeme všet-
kým za krásnu účasť.

FOTO:	ARCHÍV	OCÚ

Veľká	vďaka	patrí	žiakom	základnej	školy	
a	škôlky	za	ich	krásne	vystúpenia,	ich	pani	
učiteľkám	za	program,	ktorý	s	deťmi	pripravili.	
Ďakujem	moderátorovi	Jurajovi	Chlebanovi,	
ktorý	svojím	moderátorským	umením	
sprevádzal	celý	program.	Ďakujem	aj	skupine	
Susedia	za	ich	profesionálne	vystúpenie.
Ďakujem	matkám	žiakov	materskej	školy,	že	
sa	dokázali	v	takom	krátkom	čase	zmobilizovať	
a	zaplniť	predajné	stánky	rôznymi	ručnými	
výrobkami.	Výťažok	z	predaja	bude	použitý	
na	nákup	rôznych	predmetov	potrebných	pri	
výučbe	detí	v	materskej	škole.
Aby	som	nezabudol,	ďakujem	aj	samotnému	
Mikulášovi,	anjelom	a	čertom,	pretože	oni	boli	
tým	najdôležitejším	z	celého	programu.
A,	samozrejme,	ďakujem	všetkým	dobrým	
ľuďom,	ktorí	sa	akýmkoľvek	spôsobom	
pričinili	k	tomu,	aby	do	našej	obce	opäť	
zavítal	Mikuláš.	A	ak	sa	v	zdraví	dožijeme,	ten	
budúcoročný	bude	ešte	krajší,	pretože	na	jeho	
organizáciu	budeme	mať	viac	času,	budeme	sa	
snažiť	odstrániť	nedostatky	z	tohto	roka	a	opäť	
ho	budeme	robiť	srdcom	pre	radosť	tých	
najmenších.

Juraj	Húserka
starosta obce

Slovensko spieva koledy

Mikuláš v parku
Foto: Vladimír Ondrejička
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Ako sme prežívali zimy

Ján Svedek, 83 r.

Zimy kedysi boli oveľa tuh-
šie a trvali dlhšie. Zasne-
žená dedina bola veru celú 

zimu. Ako napadol sneh niekedy 
v novembri, bolo bielo až dlho do 
jari. 

Do 1. triedy som nastúpil 
v roku 1945.  V škole sa kúrilo 
drevom. Na jeseň ho školníci po-
rezali na školskom dvore a my 
sme polienka nosili do pivnice. 
V každej triede boli kachle a keď 
sa zozimilo, ráno školník so 
školníčkou zakúrili. Počas dňa 
týždenníci chodili po drevo do 
pivnice a nosili ho do triedy. 

V kostole sa nikdy nekúrilo. 
Ale ani to nás neodradilo a cho-
dili sme ráno o 6. hodine na ro-
ráty. 

Studňu sme mávali prikrytú 
starými kabátmi, ale i tak voda 
zamŕzala. Museli sme tam na-
liať horúcu vodu, aby rozmrzla. 
Keď sa nám to podarilo, nabrali 
sme vodu do kýblov a hrncov do 
zásoby, aby sme nemuseli znova 
rozmrazovať.

V maštali sme mali kone 
a kravy. Tie potrebovali inú sta-
rostlivosť ako v lete. Museli sme 
častejšie podstielať slamou, aby 
neboli v mokrom a nebolo im 
zima. Von chodili len kone, lebo 
boli podkuté. Bývalo snehu až 
koňom po pás, keď prešli po de-
dine so zapriahnutým vozom 
alebo saňami, bolo trocha odhr-
nuté. Veru sme sa veľa narobili, 
kým sme odhrnuli sneh až do 
stodoly, kde sme chodili po sečku 
a seno. 

Cez zimu sa driapalo perie a to 
bola zábavka aj pre nás, chlapcov. 
Chytili sme vrabca, pootvorili 
dvere a vypustili ho do miest-
nosti. To bola sranda... Lietali 
babky, perie aj vrabec... Čakávali 
sme aj na prestávky, keď dievčatá 
vyšli z driapania von a vždy sme 
ich vyguľovali. Keď bola homola, 
ušli sa nám aj koláče.

Na rieke sme hrávali hokej. 
Hokejky sme si stĺkli z dreva. 
Urezali sme krátku a dlhú dosku, 
pribili klincami a hokejka bola 
hotová. Vozili sme sa na korču-
liach zvaných „kvinťáky“. Kor-
čuľa mala na hornej časti špeci-
álne čeľuste, ktoré sa prichytili 
k podrážke topánky. Čeľuste sa 
pritiahli kľúčikom. 

Bývali veľké mrazy, a teda aj 
hrubé ľady. Tie, keď sa na jar za-
čali topiť, býval problém. Stalo 
sa, že chlapi z cementárne mu-
seli rozstreliť niektoré úseky, 
kde boli ľady zaseknuté.

... a tak ako to býva, po zime 
prišla do dediny jar... Vykuklo na 
nás slniečko a spod snehu vyku-
kovala vypočinutá rolička...

Oľga Svedková, 80 r.

Zimy vyzerali inak ako te-
raz. Každú zimu bolo veľa 
snehu. Bývali sme pri 

obecnom úrade a keď sme išli do 
školy, tato musel odhrnúť sneh 
až po Polomov. Bol vyučený ko-
lár. Okrem iného vyrábal aj širo-
ké špeciálne lopaty do pivovaru 
v Trnave. Vyrezával ich z jedné-
ho kusa dreva, zo širokej fošne. 
Vždy nechal jednu na odhŕňa-
nie snehu. Také tunely narobil, 
že keď sme cupkali do školy, len 
brmbolčeky na čapici nám z nich 
trčali.

Pre mňa a sestry, ale aj pre 
srňanských mládencov, vyrábal 
lyže. Robil ich z jaseňového dre-
va. Narezal ho na 12 cm široké 
pásy. Konce namočil do horúcej 
vody. Potom ich ohol a pripev-
nil na pripravenú železnú ho-
rúcu formu. Tak to zostalo pri-
pevnené pár dní. Potom ich ešte 
opracoval, natrel a dal kožené 
viazanie. Pamätám si, ako mu 
chodil pomáhať strýco Jožo Str-
káč a srňanskí mládenci: Félix 
Kebísek, Cypro Kebísek a Jožko 
Záhumenský.

Korčuľovať a šmýkať sme sa 
chodili na rieku. Prišli sme zo 
školy, prezliekli sa, zobrali kor-
čule a metlu. Poodmetali sme 
sneh a vyčistili klzisko. Mama 
doma vždy hľadala metlu: „Kde 
je zasa metla?“ A my: „Na rie-
ke!“ Veru, keď sa na jar ľady to-
pili, vždy okolo rieky bolo veľa 
metiel a uhrnákov.

A zimné oblečenie? Ženy 
nosievali sukne, podkolien-
ky, štrumpadle a bombarďáčky. 
Mladšie dievčatá tepláky. Prvé 
nohavice som mala ako 12-roč-
ná, keď niekto z Ameriky poslal 
balík. Bol tam pekný kabát 
a dievčenské nohavice. Veru sa 
mi aj smiali, že som ako chalan. 

Jolana Hiklová 69 r.

Ako sa prala bielizeň po-
čas dlhých a tuhých zím? 
Vodovod nebol ani tep-

lá voda. Moja mama právala na  
potôčku pri sušierni. My deti 
sme mali za povinnosť nosiť ho-
rúcu vodu od pána Štefana Hú-

Takzvané „zvláky“ sa dali použiť aj 
pri športe, a to súčasne pre viacero 
ľudí. Bolo ich potrebné upraviť tak, 

aby sa tam pohodlne usadilo aspoň 8 od-
vážlivcov. Predné „oje“ dostal na sta-
rosť silný a skúsený „zjazdár“. Prečo? Ak 
chcete, vybehnite na pôvodnú cestu okolo 
Dolného Kopára a môžete sa pozrieť aj na 
hrušku, od ktorej sme mohli po zľadova-
tenej poľnej ceste letieť okolo Beňovcov až 
k prvej studni (Slovák – Kľúčovský). Iný 
zážitok sme mali neskôr, neďaleko na Krá-
likech lúke v Potoku.

Lyžovanie a sánkovanie v Potoku
Pokiaľ sme boli menší, tak sme maxi-

málne využívali už spomenutú lokalitu. 
Ako sme dorastali, hľadali sme strmšie 
priestory a ideálna bola lúka  v Potoku, 
ktorá bola strmšia ako  Králikova. Ide 
o priestor oproti záhradkárskej osady, 
tesne pod lokalitou s ornou pôdou pod 
Dúbravami. Kto tu ako lyžiar dominoval? 
Marián Černička, syn pôrodnej babice, bol 
v lyžovaní bez konkurencie a neustále nás 
navádzal, aby sme si práve na tomto mieste 
postavili aj skokanský mostík. Už spome-
nutý Marián poznal aj mimo našej obce 
športoviská, preto mal predstavu, že aj 

u nás by sa to uživilo. Mimoriadnu pozor-
nosť a vďaku hlavným strojcom si zaslúži 
lyžiarsky vlek Bradelcia. Dobre si pamätám 
na začiatky, najmä na nákup vtedy do-
stupných potrebných zariadení. Vtedajšia 
strojárenská výroba Kubrá bola ochotná 
všetko potrebné vyrobiť.

Na čo je dobrý ľad  
V minulosti sme mali dve možnosti 

využitia ľadu. Pri športe, ale najmä pri udr-
žiavaní potravín. Konkrétne išlo o mäsové 
výrobky. Šikovní gazdovia jednoduchým 
spôsobom pripravili vhodné priestory 
najčastejšie pivnice tak, že na vrstvu aspoň 
10 centimetrov hrubých výrubkov ľadu 
nakládli surové mäso, slaninu, ktoré takto 
vydržali dlho zamrazené. Ak bolo potreb-
né, gazdovia takto uložili aj viac vrstiev, 
ale tam bolo potrebné dať aj deliacu vrstvu 
drevených pilín.

Ľadová plocha najmä na rieke Vláre, ak 
mal ľad určitú hrúbku, poskytovala mlá-
deži klziská a hokejové plochy až do času, 
kedy bratia Miško a Emil Huňovci vybudo-
vali jednoduchý hokejový areál pri tunajšej 
základnej škole a Horné Srnie začalo hrať 
hokejové súťaže.

Zima kedysi – sneh a ľad
(dokončenie zo str. 1)

Ale pamätám si, že sme mali 
pekné čapice. Mama nám ich 
uštrikovala z angorskej vlny. 

Bývalo ozaj veľa snehu, spo-
mínam si, ako chodil dedko 
s chlapmi z dediny lopatami 
a metlami výhybky čistiť, aby 
mohli vlaky premávať.

serku, ktorý mal chalupu vedľa. 
Keď mamine zamŕzali ruky, str-
čila ich  do horúcej vody a prala 
ďalej.

Aj husi sa mali na jeseň dobre. 
Po žatve  strniská porástli z po-
padaných kláskov, robotu mali 
husací pastieri – my deti. Keďže 
pásť sa na strniská chodilo  počas 
chladných a hmlistých dní, otec 
mi nachystal vyššiu plechovku, 
na ktorej urobil z hrubého drô-
tu rúčku, a do plechovky nasypal 
žeravé uhlíky, krabicou sme ký-
vali u uhlíky nás ohrievali. Ale 
skúšali sme pri tom aj iné. Slama 
nám poslúžila aj ako prvé fajči-
vo, pokým nás nechytili. 

Vianoce, Štedrý deň. Mali sme 
v rodine taký zvyk, že na Štedrý 
deň sme chodili celé roky zažať 
sviečky a pomodliť sa ku krí-
žu a k obrázku na hruške. Jednu 
zimu napadlo veľa snehu, straš-
ne dobre sa sánkovalo a my sme 
zabudli na príkaz, že sa máme 
ponáhľať domov. Keď sa zotme-
lo, sme si spomenuli a utekali 
domov. Tam nás čakal, samo-
zrejme, riadny výprask, ale môj 
otec bol kľudný človek a streľ-
majster. Tak ako každý rok išiel 
do záhrady, vystrelil do vzdu-
chu slávnostnú vianočnú salvu. 
Moja mama to nenávidela, vždy 
sa obávala, že sa otec zraní. Ale 
nás neposlušné a škodoradostné  
deti to vtedy veľmi potešilo. Bol 
s nami solidárny.

Štefan Bednár: Zima (1926) ZDROJ:	WEBUMENIA.SK

téma
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Prehlbovanie riečiska Vláry

Oprava mostových pilónov

Okolo cesty na Čerňavskej ulici bola vysadená nová 
stromová aleja. V budúcnosti by mala tvoriť protihlukovú 
a protiprachovú bariéru

25. októbra začali práce na výstavbe 
cyklistického chodníka Horné Srnie – 
Antonstálska dolina. Cyklotrasa bude 
uvedená do prevádzky na jar 2023

Zdravotné stredisko získalo novú fasádu

Na jeseň sa podarilo zrekonštruovať 
chodník v časti Rybníky

2. 12. vo večerných hodinách vypukol 
v cementárni požiar. Horeli balíky 
lisovaného plastu určeného na druhotné 
spracovanie. Na mieste zasahovali hasiči 
z Dubnice, Nemšovej a Horného Srnia

Extrémne suchá v lete spôsobili, že Vlára na viacerých 
úsekoch  takmer vyschla (pohľad od nemšovskej cyklo-
lávky na Dupčák)

Nový starosta Juraj Húserka a nové obecné zastupiteľstvo

udialo	sa

Fotosumár 2022
Na	konci	roka	si	opäť	pripomeňme	dôležité	momenty	
z	diania	v	našej	obci.
FOTO:	LÝDIA	MURÁROVÁ,	DOMINIKA	MYNÁŘOVÁ,	ADAM	UHERKA,	FACEBOOK	HASIČI	NEMŠOVÁ
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Mikuláš v MŠ
Mária Kumančíková

„Mikuláš, Mikuláš, čo 
v tom vreci máš?“  
Na to mysleli 

všetky deti v utorok 6. decem-
bra, keď Mikuláš spolu s čertom 
a anjelom opäť po roku zaví-
tali do našej materskej školy. 
Postupne si na každej triede  
vypočuli básničky či pesničky, 

ktoré si pre nich deti pripravili. 
Niektoré recitovali s úsmevom 
na tvári, niektoré so slzičkami 
na krajíčku. Mikuláš ich však 
všetky  za odmenu obdaril veľ-
kými mikulášskymi balíčkami. 
Slzičky uschli a zostal iba šťast-
ný úsmev. Ďakujeme a tešíme sa 
na návštevu opäť o rok.

	FOTO:	ARCHÍV	MŠ

Henrieta Kebísková

Dňa 11. novembra sa deti 
predškolskej triedy už 
po druhý raz zúčastnili 

exkurzie exotických zvierat 
v priestoroch Poľnohospodár-
skeho družstva v Hornom Srní. 
Deti mali možnosť sa obozná-
miť so živočíchmi v akváriách, 
teráriách a rôznych špeci-

álnych nádobách, kde majú 
vytvorené ideálne podmien-
ky.  Zamestnankyne ochotne 
a profesionálne poskytli deťom 
podrobný výklad o ich spôsobe 
života, správania sa a sta-
rostlivosti. Deti mali možnosť 
nielen sledovať rôzne druhy 
zvierat, ale si ich aj pohlad-
kať, uloviť rybky, riešiť úlohy 
hravou formou. S mnohými 

živočíchmi sa deti ešte ne-
stretli, preto táto návšteva bola 
pre nich pútavá a veľmi poučná. 
Na záver si deti odniesli svoju 
farebnú „rybku“ ako peknú 
spomienku. Týmto by sme 
sa chceli pracovníčkam Mini 
ZOO poďakovať za ich ochotu, 
trpezlivosť, ústretovosť a od-
bornosť.

FOTO:	ARCHÍV	MŠ

Návšteva Mini ZOO

Výbor rodičov MŠ

V nedeľu 4. 12. 2022 pri 
príležitosti príchodu 
Mikuláša a rozsviete-

nia vianočného stromčeka sa 
organizoval aj vianočný trh. 
V parku medzi stánkami bol 
aj jeden s názvom Vianočný 
stánok škôlka. Cieľom vytvore-
nia tohto stánku bolo finanč-
ne pomôcť materskej škole 
s kúpou didaktických učebných 
pomôcok pre deti. V stánku 
bolo možné zakúpiť si výrob-

ky, ktoré vyrobili mamičky 
škôlkarov. Vianočné ozdoby, 
dekorácie, mydielka, háčkova-
né bábiky, maľované kamene, 
med, slané i sladké koláče, ba 
dokonca aj chlieb s masťou 
a cibuľou sa míňali ako teplé 
rožky a materskej škole sme 
mohli odovzdať neuveriteľnú 
sumu 840 eur. V mene škôlky 
by sme sa touto cestou chceli 
poďakovať všetkým rodičom 
– mamičkám za ich výrobky, 
oteckom za trpezlivosť, pani 
učiteľkám za pomoc s výzdobou 

stánku a, samozrejme, všetkým 
tým, ktorí nám prispeli a kúpou 
týchto výrobkov pomohli ma-
terskej škole. V neposlednom 
rade ďakujeme p. Daniele Vo-
dičkovej, p. Janke Papiernikovej 
a p. Monike Prosňanskej za ich 
veľkú pomoc a našim darcom: 
200 eur nemenovaný darca, 
50 eur p. Miroslav Štefánek 
a 20 eur p. Mária Šimáková. Keď 
sa stretnú dobrí ľudia pre dobrú 
vec, nemôže to skončiť inak ako 
fantasticky. Ešte raz ďakujeme. 

FOTO:	LÝDIA	MURÁROVÁ

Spojili sme sa pre dobrú vec

Mária Gabrielová

Do našej materskej školy 
zavítalo dňa 10. novembra 
divadielko Pimprlo. Deti 

zvedavo sledovali predstavenie 
o princeznej Rozmarínke, ktorá 
chcela stále nové a výnimočné 
šaty. Svojou nespokojnosťou 

zo šiat strpčovala život sebe, 
ale i ostatným. Deti vnímavo 
reagovali na podnety z rozpráv-
ky a pomocou spevu a tanca sa 
zapájali do deja. A ako to v roz-
právkach býva, vyhral rozum 
nad rozmarom a princezná si 
uvedomila, že k tomu, aby bola 
šťastná, nepotrebuje všetky 

šaty sveta, ale stačia jej úplne 
obyčajné šaty.  Deti rozprávku 
odmenili veľkým potleskom 
a získali malé ponaučenie: „Či 
sme malí, či veľkí, princovia či 
princezné, šťastie nenájdeme 
v šatách či veciach, ale vo svo-
jom srdci a v ľuďoch.“

FOTO:	ARCHÍV	MŠ

Divadielko O princeznej 
Rozmarínke

škola
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Lýdia Murárová

Úrad opúšťate po 12 rokoch. 
S akými pocitmi odchádzate?

S normálnymi. Výmena je 
normálna vec, ktorá prichádza po 
určitom čase, raz k nej musí dôjsť. 
Na post starostu kandidoval aj 
človek, o ktorom som si myslel, 
že bude úspešný. Juraj je mladý, 
progresívny, má iné myslenie 
ako mám ja. Samozrejme, veď je 
to iná generácia. A robil aj v inej 
sfére ako je samospráva, má iný 
pohľad na svet. Pred dvoma rok-
mi som povedal, že už kandi-
dovať nepôjdem, keďže mám už 
svoj vek, a ktovie, ako to bude so 
zdravím, chcem si užiť aj trochu 
dôchodku. Pocit mám však dob-
rý. Veľa vecí sa podarilo, no veľa 
sa aj nepodarilo. Sú tu rôzne fi-
nančné a administratívne bariéry 
a niektoré veci sa nedajú zvládnuť 
v danom čase, lebo sa rieši niečo 
dôležitejšie – priorita, a potom už 
nie je vyhlásená výzva, a teda ani 
peniaze.

Na čo ste za tých 12 rokov najviac 
hrdý?

Povedal som to už na usta-
novujúcom zastupiteľstve: robil 
som to rád, bol som za to zaplate-
ný a aj ma to bavilo. Aj vzhľadom 
na pracovný kolektív na obec-
nom úrade, ktorý je kvalifiko-
vaný a profesionálny. Myslím, že 
občania môžu byť spokojní s po-
skytovanými službami. V obci je 
relatívny pokoj, hlavne čo sa týka 
predvolebných kampaní. Neviem, 
či je to aj moja zásluha, ale vždy 
som sa snažil hľadať nejaký kom-
promis. 

Za čím vám naozaj nebude ľúto?
Za tým neustálym stresom. 

Keď silno prší, je problém. Keď 
veľa sneží, je problém. Keď húkajú 
hasiči, je problém. Keď bol covid, 
bol problém. Keď štát nerieši veci 
tak, ako by mal, a nedá sa s tým 
pohnúť. Jednoducho keď nefun-
gujú veci, ktoré by mali byť sa-
mozrejmé. 

Môžete porovnať tie tri funkčné 
obdobia? 

Dva roky som bol zástupca na 
plný úväzok, každý deň na úra-
de, približne som vedel, ako to 
funguje. V rokoch 2008 – 2010 
sme mali podielové dane vo výš-
ke 420 000 – 500 000 eur, takže 
z pohľadu financií to bolo dosť 
biedne. Situácia s výškou podie-
lových daní sa časom zlepšovala 
a reagovali sme na výzvy z eu-
rofondov a operačných progra-
mov. Postupne sme realizovali 
investičné akcie z výziev, ale aj 
z vlastných obecných finanč-
ných zdrojov. Kto chce vidí a po-
čuje, kto nechce, nevidí a nevie. 

Najväčšie investície sa rea-
lizovali v roku 2011 – Dobudo-

vanie dopravnej infraštruktú-
ry (terajšia cyklotrasa) v sume 
cca 1 513 000 eur, v rokoch 2021 
– 2022 multifunkčná športová 
hala v sume cca 1 437 000,- eur. 
V súčasnosti máme podielové 
dane vo výške cca 1 000 000,- 
eur. Ale neviem, čo sa stalo 
– ceny sú úplne inde ako boli 
v rokoch 2010 – 2014. A teraz je 
taká neistota – nevieme, či bude 
rozpočtové provizórium. Ľudia 
nevedia, čo ich čaká, samosprá-
vy nevedia, čo ich čaká. Lebo to, 
čo sa deje, je taký nonsens, kto-
rý by sa nemal diať v normálnej 
spoločnosti. 

Čo vám napriek snahe nevyšlo?
Autobusové zastávky naprí-

klad. Alebo urobiť poriadok so 
smeťami a hniezdami na sepa-
rovaný zber – naučiť ľudí nero-
biť neporiadok. Nepodarilo sa mi 
napriek enormnej snahe dokončiť 
jednoduché pozemkové úpravy 
Pod Vŕškom (je tam 676 vlastní-
kov). Možno aj preto, lebo mnohí 
vlastníci nedali súhlas na začatie 
pozemkových úprav. 

Keby sa dalo vrátiť v čase, čo 
by ste poradili sám sebe pred 
12 rokmi?

To je ťažko sám sebe radiť. 
Možno byť niekedy agresívnej-
ší a dôslednejší. Aj tie zastávky 
sa možno dali urobiť, aj naučiť 
ľudí robiť poriadok, aj dostať autá 
z chodníkov do dvorov, aj prinútiť 

vlastníkov pozemkov dať v po-
trebnom čase súhlas na začatie 
pozemkových úprav…

Čo robí manažér na dôchodku, 
keď je prvý týždeň doma?

Chodí do roboty celý týždeň 
:-). Dokončujem projekty, ktoré 
boli rozbehnuté. Odpovedám na 

otázky nového starostu. Chodím 
normálne do práce. Sľúbil som, že 
pomôžem, tak sa snažím. Poobe-
de doma triedim veci, ktoré som 
mal v zásuvkách a o ktorých som 
si myslel, že ich ešte budem po-
trebovať. 

Ema Mikušová, 4. ročník

Raz, v jednu tichú noc, priniesli 
malého chlapca menom Santa 
do detského domova v Rolfilgde.  

Položili ho pred takmer rozpadnuté dvere. 
Bola studená noc. Santa bol ešte malé 
bábo, a preto spal ako zarezaný. Ráno našli 
malého chlapca pred dverami. Bol pri ňom 
list.

„Prosím, postarajte sa o chlapca, volá sa 
Santa.“ A tak si ho v domove nechali. 

Chlapec rástol ako z vody. Riaditeľka 
detského domova v Rolfilgde bola prísna. 
Nútila deti bez domova pracovať. Santu 
obzvlášť nemala rada, lebo videla, že je 
výnimočný. 

Veľakrát sa pokúšal ujsť, ale vždy ho 
chytili. Raz sa riaditeľka Smrtka (tak 
ju volali deti v domove, lebo sa jej báli) 
nepozerala a Santa sa prešmykol von. No 
psy začali štekať a Smrtka hneď vedela, 
koľká bije. Svojimi dlhočiznými nohami 
sa rozbehla za ním a už bola pri ňom. 
Santa sa otočil a bolo zle-nedobre. Smrt-
ka zobrala remeň a švácala ním Santu po 
chrbte. Predstavte si, že toto robila každý 

deň všetkým deťom, ktoré neposlúchali 
alebo spravili niečo zlé. 

Santa však stále myslel na útek. Žeby 
sa mu to dnes na Štedrý deň podarilo? Má 
sa tešiť? Santa vymyslel plán, ale na jeho 
uskutočnenie niekoho potreboval. Deväť 
rokov žil v detskom domove v Rolfilg-
de a za ten čas si našiel jednu skutočnú 
kamarátku Sakuru. Sakura je z Japonska. 
Má dlhé čierne vlasy a vždy chcela mať 
psa. 

Santa sa spýtal Sakury, či mu s jeho 
nápadom pomôže. Sakura išla práve 
odpovedať a vtom sa na ich tajné miesto 
do kuchyne vrútila Smrtka, lebo počula 
nejaké hlasy. Ani jeden nedýchal, len 
sa potichu prizerali, čo sa deje.  Smrtka 
odišla. 

Nastal večer a Santa so Sakurou 
vyrazili na cestu. Poslednýkrát sa so 
všetkými deťmi rozlúčili. „Vyskočíme 
z okna! Len aby sa jej psy znovu neroz-
štekali,“ povedal Santa. Hop! Ich nohy 
dopadli na stuhnutú a zošednutú zem. 
Deti sa pomaly približovali k bráne. 
Psy spali, okrem jedného. Bolo to šteňa 
boxera. Volal sa Baron. Deti sa chvíľu 

prizerali, či im neublíži. Reťaz mal úplne 
zarytú v koži. „Oslobodíme ho?“ spýtala 
sa Sakura. Pomaly mu dali preč reťaz a 
spoločne preliezli železnú bránu. Deti 
dobehli až do mesta Arelieen. V tmavej 
noci kráčali po meste. 

Zrazu ich nejaký cudzí človek vtiahol 
k sebe a už ich nebolo. O chvíľu sa ocitli 
vo voňavom dome plnom malých muží-
kov. Neznáma teta im priniesla horúce 
kakao. „No už ste tu, hurá, hurá!“ do 
izby vletel starý pán. „Ale no tak, nechaj 
ich aspoň trochu vydýchnuť!“ zahriakla 
ho žena. „Potrebujem nástupcu, lebo ak 
neprídem, všetci na Vianoce zabudnú. 
Potrebujem ťa, Santa, aby si poroznášal 
darčeky,“ povedal starý pán. Santa bol 
prekvapený: „Ja? A ako? Nič nemám.“ 
Pán ho vzal so sebou: „Poď za mnou, 
niečo ti ukážem.“ Neznámy pán uká-
zal Santovi velikánske sane. „Môžu ísť 
Sakura a Baron so mnou?“ vypytoval sa 
Santa.  „Jasné, môžu, ale musíte to stih-
núť do rána,“ upozornil ho pán. 

Santa so svojimi priateľmi roznáša-
li darčeky celú noc, a tak boli Vianoce za-
chránené. 

Zachránené Vianoce

Ktoré miesto v Srní máte 
najradšej?

Najradšej? Hm, Sietne, tam 
som ako dieťa pásaval kravy. Pod 
Ostrou horou mám lúku po otco-
vi, chodili sme tam od roku 1975. 
Bolo tam 75 slív. Tam sa budem 
realizovať. Treba vysadiť nové 
stromy a možno tam budem mať 
aj zo dva úle. Na Vianoce vraj do-
stanem kuklu.

Keby ste si mohli vybrať, na akej 
ulici by ste chceli bývať?

Tam, kde bývam teraz (Zbez-
ianska ulica – pozn. redakcie). 
Dobrí susedia, ani voda, ani nič tu 
nehrozí.

Vyskúšali ste už cyklotrasu ako 
cyklista?

Áno. Chodím do roboty na bi-
cykli. Aj cyklotrasu som vyskúšal. 
Smerom na hranicu až do Sidónie 
a opačným smerom cez Nemšovú 
až do Trenčína a späť. Bicyklova-
nie je dobrá vec na nohy, plánu-
jem bicyklovať viac, keď bude viac 
času. 

Čo si želáte pod stromček?
Zdravie, šťastie a Božie požeh-

nanie. A rodinu pohromade. Deti 
sú z domu preč  a chodia domov 
tak raz za mesiac, keď bola ko-
rona, raz za trištvrte roka. Ale na 
Vianoce sme všetci spolu. Ja po-
máham manželke pri varení a pri 
ostatných prácach, aby som ne-
otravoval deti. Lebo chcem, aby 
bola pohoda – veď sú Vianoce…

S akým filmom sa vám spájajú 
Vianoce?

Aj Mrázik, aj Tri oriešky pre 
Popolušku – Kde pak ty ptáčku 
hnízdo máš?  

Začo cítite vďačnosť pri pohľade 
späť?

Pánu Bohu zato, že mi dal 
zdravie, silu a rozum. Manželke 
za podporu. Zato, že bola so mnou 
v dobrom i zlom, pri úspechoch, 
ale aj v ťažkých chvíľach. Deťom 
za povzbudzovanie, najmä keď sa 
niečo nedarilo. 

Všetkým občanom za podne-
ty – aj kritické, to posúva človeka 
dopredu. 

Obchodným partnerom a pod-
nikateľom za korektné vzťahy 
a nezištnú pomoc. 

Všetkým prajem požehnané 
vianočné sviatky, pokoj a poho-
du v kruhu rodiny, veľa zdravia, 
šťastia a Božieho požehnania. 

Na	dôchodku	plánuje	zveľaďovať	pozemok,	chovať	včely	
a	viac	bicyklovať.	Ale	odchádza	spokojný.	Po	12	rokoch	
opúšťa	post	starostu	obce	Jozef Húserka.

Za neustálym stresom mi veru nebude ľúto
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Pasovačka prvákov 

V utorok 17. septembra boli 
naši najmladší žiaci slávnostne 
pasovaní za PRVÁKOV. Deviata-
ci pre nich pripravili zaujímavý 
program, ktorým im priblížili 
život na škole. Pred kráľom Pat-
rikom zložili sľub a ako pamiat-
ku na túto výnimočnú chvíľu 
dostali pamätné medaily.

26. september 
Európsky deň jazykov 

Uskutočnili sme sériu akti-
vít, ktoré pomohli žiakom zo-
rientovať sa v množstve jazykov 
a poukázať na ich dôležitosť. 
Deviataci – nemčinári (Miška 
L., Patrik Ch., Samuel S., Eliška 
M. a Samuel. K.) pripravili pod 
vedením pani učiteľky humor-
nú divadelnú scénku "Wir sind 
hungrig" v nemeckom jazyku, 
ktorou pobavili a možno aj mo-
tivovali niektorých mladších 
žiakov. 

Turnaj vo vybíjanej
Vo štvrtok 29. septembra sa 

staršie žiačky zúčastnili turnaja 
vo vybíjanej o putovný pohár 
sv. Michala v Nemšovej. V sil-
nej konkurencii ďalších štyroch 
škôl, často aj proti vyšším a star-
ším hráčkam, dokázali svoje 
kvality a získali 1. miesto.

Workshop finančnej 
gramotnosti

Posledné dva septembrové 
dni sa naši deviataci venovali fi-
nančnému vzdelávaniu s cieľom 
zvýšiť ich finančnú gramotnosť. 
Formou workshopov ich lektor-
ky z OZ Zlatá tehlička  previedli 
svetom financií, bankovníctva, 
úrokov a úverov. Táto téma ich 
zaujala a veríme, že získané ve-
domosti využijú aj pri spravova-
ní vlastných financií. 

Noc výskumníkov
V piatok 30. septembra sa vo 

viacerých mestách na Slovensku 
konal vedecký festival Európska 
noc výskumníkov, ktorá vznikla 
z iniciatívy Európskej komisie 
a je paralelne organizovaná v 30 
štátoch Európy. Žiaci našej školy 
vo vedeckom stánku Vyskúšaj si 
roboty z First Lego League v ná-
kupnom stredisku Mirage v Ži-
line prezentovali svoje roboty, 
ktoré  konštruovali na robotic-
kom krúžku, a získali s nimi via-
ceré ocenenia na robotických sú-
ťažiach. Okrem robota zo súťaže 
First Lego League Robot-Game, 
ktorý spĺňa misie z výzvy Cargo 
a sprevodovanej veternej turbíny 
Fabrickí Legomajstri, predsta-
vili už známu srňanskú lanovku 
a viacerým chlapcom aj dievča-
tám umožnili naprogramovať si 
vlastného robota. 

Mladá slovenská 
poviedka

Naša žiačka Linda Pavlovičová 
získala 3. miesto v celoštátnej sú-
ťaži mladých autorov Mladá slo-
venská poviedka 2022. Ocenenie 
z rúk poroty a zborník víťazných 
prác si prevzala v Oravskej kniž-
nici Antona Habovštiaka v Dol-
nom Kubíne. Z jej pisateľského 

Školské novinky
Jeseň	v	základnej	škole	už	konečne	pripomínala	tradičné	
predkoronové	roky.	Zrealizovali	sme	viacero	podujatí,	
zapojili	sme	sa	do	súťaží	a	projektov.	Z	nich	vyberáme	tie	
najúspešnejšie.
Martina Hanusová

úspechu máme veľkú radosť. 
Do súťaže sa okrem nej zapojili 
aj ďalšie žiačky: Marcia Jacinto 
a Viktória Szabóvá. Veríme, že aj 
tento rok nájdu inšpiráciu a vy-
tvoria ďalšie literárne počiny. 

Babka, dedko – poďme 
spolu čítať 

Pri príležitosti Októbra – me-
siaca úcty k starším si žiaci 4. A 
a 4. B vo štvrtok 20. októbra po-
zvali svojich starých rodičov, 
aby strávili spoločné popolud-
nie. Tieto chvíle venovali číta-
niu, stolovým hrám a spoločným 
rozhovorom. Predstavili im našu 
školu a život v nej. 

FK Kamenček vystúpil  
v  CSS Lipovec

Rozdávať radosť sa našim 
žiakom a členom folklórneho 
krúžku Kamenček podarilo ok-
tóbrovým vystúpením v CSS Li-
povec. S hudobným sprievodom 
Romana Papiernika, Huga Puli-
ša a Sama Húserku sa predstavili 
slovenskými ľudovými piesňa-
mi, dievčenským tancom, bás-
ňou a tančekom Na Čiernej hore. 
Žiaci 4. ročníka a ŠKD vyrobili 
pre klientov DSC milé darčeky 
a pozdravy. Ani naši folkloristi 
však neodišli s prázdnymi ruka-
mi, každý dostal ručne vyrobe-
nú mini-tekvičku. Na záver nás 
čakalo aj malé hudobné prekva-
penie.

Svetový deň zdravej 
výživy

Október sa v ŠKD  opäť nie-
sol v duchu zdravej výživy. Od-

štartoval to Svetový deň zdravej 
výživy (16. 10.) a s ním spojená 
výstavka ovocia a zeleniny, kto-
rú deti naaranžovali vo vesti-
bule školy. Nasledoval Zdravý 
olovrant, deti si v školskej ku-
chynke pripravili samé zdravé 
dobroty z pečiva a nátierok (ry-
bacej, mrkvovej a vajíčkovej), 
dozdobili ich zeleninou a ne-
zabudli ani na ovocný šalát. No 
nebolo to len o jedení. Doplnili 
si i svoje vedomosti o tom, čo 
ktorá nátierka obsahuje a ako to 
vplýva na ich zdravie. 

Zážitkové učenie Cesta 
do praveku

na konci októbra sa žiaci 6. A 
počas hodiny dejepisu preniesli 
do praveku. Porozprávali, ako 
sa v tomto období žilo, pracova-
lo, bojovalo... Po triede sa pre-
háňali mamuty, lovci so šípmi, 
pästnými klinmi a sekerkami. 
Nechýbalo praveké obydlie, 
pred ktorým ženy spracúvali 
kože a pripravovali stravu. Naj-
skôr si však museli vyrobiť oheň. 
Bojovníkom úspešný lov pred-
povedal samotný šaman. Celé 
toto praveké „divadlo“ dopĺňali 
jaskynné maľby, zvuky pras-
kajúceho ohňa i pravekej divej 
prírody. Žiaci tak mali možnosť 
na vlastnej koži zažiť, aká dôle-
žitá bola pre prežitie vzájomná 
spolupráca a rozdelenie úloh. 
A nielen v praveku. Práve vďaka 
spolupráci sa im toto netradičné 
opakovanie tematického celku 
Pravek naozaj vydarilo.

Do školy na bicykli
Kampaň Do školy na bicyk-

li opäť zvýšila počet detí, ktoré 
prichádzali do školy na bicyk-
loch i kolobežkách. Motiváciou 
im boli nielen kupóny, ktoré im 
zabezpečili imunitu voči skú-
šaniu či zabudnutiu domácej 
úlohy. S nadšením sa zapojili aj 
do ďalších aktivít: súťaže v jaz-
de zručnosti, dopravná výchova 
na dopravnom v ihrisku v areáli 
materskej školy i priamo v obci, 
údržba bicykla, blokové vyučo-
vanie s dopravnými značkami, 
aplikačné úlohy s bicyklom na 
matematike, monitorovanie 
dopravy v našej obci i výtvarné 
spracovanie témy.

Trenčiansky robotický 
deň

Naši žiaci aj tento rok získali 
významné ocenenie na medzi-
národnej súťaži robotov Tren-
čiansky robotický deň, ktorý 
sa konal 10. novembra. S pro-
jektom Decontaminer sa žiaci 
Patrik Chlebana, Šimon Hurák, 
Michaela Liptáková a Andrea 
Valentínová umiestnili v ka-
tegórii Freestyle na krásnom 
2. mieste. Žiaci pred odbornou 
porotou prezentovali premys-
lenú konštrukciu a program, 
ktorý dokonale spája chemické 

Babka, dedko, 
poďme spolu čítať 
FOTO:	ARCHÍV	ZŠ

Naši žiaci na Trenčianskych robotických dňoch FOTO:	ARCHÍV	ZŠ

Svetový deň zdravej výživy FOTO:	ARCHÍV	ZŠ
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poznatky s praktickým čiste-
ním vody. Ekologický zámer 
projektu zaujal našich i zahra-
ničných hostí a získal aj špeci-
álnu cenu priemyslu od firmy 
ANTES GM za výnimočnú prácu 
žiakov. Všimli si nás aj novinári 
a rozhovor so žiakmi si môže-
te pozrieť na https://terajsok.
sk/2022/11/12/16-rocnik-tren-
cianskych-robotickych-dni/.

Výročie ukončenia 
1. svetovej vojny

V piatok 11. novembra si žia-
ci deviateho ročníka na hodine 
dejepisu pripomenuli ukon-
čenie  I. svetovej vojny. „Veľká 
vojna“ –  ako ju súčasníci vola-
li, sa skončila presne 11. 11. 1918 

kapituláciou Nemecka. Tento 
deň, ktorého symbolom sú čer-
vené maky, je zároveň Dňom 
vojnových veteránov. Na záver 
hodiny položili deviataci kyti-
cu kvetov s nápisom NEZABÚ-
DAME k obnovenému pomníku 
padlých spoluobčanov z Horné-
ho Srnia.

Koľko lásky sa zmestí 
do krabice od topánok 

Deti z ŠKD, ich rodičia a za-
mestnanci školy aj tieto Viano-
ce potešia seniorov. Pripravu-
jú pre nich vianočné darčeky, 
ktoré im pripomenú, že na nich 
niekto myslí. 

V čase energetickej krízy 
nám obec pomohla s rekon-

štrukciou kotolne v ZŠ, kde sme 
staré kotly vymenili za nové 
kondenzačné. Zároveň nás teší, 
že obec po otvorení športovej 
haly umožnila škole čiastočne 
využívať jej priestory na výučbu 
telocviku a krúžkovú činnosť.

Poďakovanie

Linda Pavlovičová

Úryvok poviedky, s ktorou získala 

3. miesto v súťaži Mladá Slovenská 

poviedka 2022.

Pani Lukáčová bola v mno-
hých ohľadoch obyčajná 
stará žena- jej koláče 

a zákusky by svojou chuťou 
predbehli nejednu cukráreň, 
odmietala všetky výdobytky 
moderných technológií, ešte 
stále posielala úhľadne napísané 
listy a oblečená chodila vždy len 
elegantne, a to za každého poča-
sia či obdobia. Veľmi ľahko by ste 
ju v dave prehliadli, avšak ona by 
si vás iste zapamätala, pretože aj 
vo svojich sedemdesiatich dvoch 
rokoch sa pýšila skvelou pamä-
ťou, ktorú by jej mohol nejeden 
študent závidieť. Každý jeden 
deň mala poctivo naplánovaný 
a práce mala podľa jej slov od 
rána do večera. Poznala všet-
kých svojich susedov, ich rodiny, 
priateľov či známych a o každom 
mala aj vlastnú mienku. Občas 
dobrú, keď chodil daný človek 
výhradne upravený a každú 
nedeľu ho zazrela v kostole, no 
veľmi často zlú, ak mal daný člo-
vek na hlave inú farbu než bola 
hnedá či čierna alebo nechodil 
pravidelne na sväté omše.

 Pani Eugénia Lukáčová bola 
starou dámou v pravom slova 
zmysle a mala prehľad o každom 
a o všetkom. Práve preto bolo pre 

Júlia

Vedenie	ZŠ	s	MŠ	Václava	Mitúcha	sa	chce	aj	
touto	cestou	poďakovať	bývalému	vedeniu	obce,	
predovšetkým	pánovi	starostovi	Jožkovi	a	poslancom,	
ktorí	sa	podieľali	na	rozvoji	našej	školy.	Novému	
vedeniu	obce	prajeme	veľa	dobrých	rozhodnutí	
v	prospech	školy	a	obce.

ňu najväčším prekvapením, keď 
jedného dňa pri dome hneď vedľa 
toho jej zastalo auto a vystúpila 
z neho na prvý pohľad úplne 
obyčajná rodina ako vystrihnutá 
z katalógu. 

Noví susedia znejú ako cel-
kom fajn rozptýlenie, pomyslela 
si a otočila sa k oknu, aby mala 
na prichádzajúcu rodinu dobrý 
výhľad. Všimla si muža v čer-
venom tričku, ktorý mal zrejme 
telesnú výchovu naposledy na 
základnej škole a celkom sa to na 
ňom odzrkadlilo. Pani Eugénia 
však nechcela nikoho odsudzo-
vať, to by nebolo slušné, hoci 
sama bola v jedle veľmi stried-
ma, a tak radšej pohľad presme-
rovala na ženu vedľa neho, 
s hnedými vlasmi a úsmevom 
na tvári. Posledný človek, ktorý 
stál pred modrým autom pri tom 
mužovi a žene bolo dievča, ktoré 
mohlo mať podľa jej odhadov tak 
desať rokov, takže bolo približne 
vo veku jej vnučky. Mlčky sledo-
vala, ako nosia do domu krabice 
so svojimi vecami a videla aj nad-
šenie malého dievčatka zakaž-
dým, keď sa rozbehlo po ďalšie 
veci. Naozaj bolo ako jej vnučka 
Ema. Obe mali dlhé rozstrapatené 
vlasy, výškou prerastali všetky 
svoje rovesníčky a tvár im väčšiu 
časť dňa zdobil úprimný úsmev, 
ktorý rozveselil každého, komu 
bol adresovaný. 

Dni ubiehali a pani Eugé-
nia márne čakala, kým sa noví 
susedia prídu zoznámiť. »Dávno 
to nie je ako kedysi«, pomysle-
la si, »teraz sa ľudia tvária, že 
vedľa seba ani nebývajú a často 
ani len nepoznajú meno svojho 
suseda.« Avšak v jedno víkendo-

vé dopoludnie domom otriaslo 
zazvonenie starého chrapľavého 
zvončeka, ktorý dotyk ľudskej 
ruky necítil už roky. Stalo sa to 
práve vtedy, keď pani Eugénia pila 
žihľavový čaj a pozorne čítala no-
viny. Vstala, uhladila si záhyby na 

sukni, v zrkadle si rýchlo upravila 
vlasy a šálku s čajom položila do 
drezu. Potom otvorila dvere a 
zbadala v nich niekoho, o kom si 
spočiatku pomyslela, že je Ema, 
no hneď sa vrátila späť do reality 
a uvedomila si, že pred ňou nestojí 
nikto iný, než to nové hnedooké  
dievča od susedov, ktoré na ňu 
teraz upieralo spýtavý pohľad.

„Dobrý deň, prišla som si po 
lietajúci tanier, ktorý mi omylom 
pristál na vašej streche,“ odrapo-
talo dievča na jeden dych a svoje 
veľké guľaté oči upieralo na starú 
ženu pred sebou.

„Dobrý deň, moje meno je 
Eugénia Lukáčová a som rada, 

že ťa spoznávam,“ predniesla 
pani Eugénia s presvedčením, že 
najlepší dojem urobí len slušné 
predstavenie sa bez ohľadu na to, 
či je na streche tanier, lopta alebo 
aj ufo, „a ty budeš určite moja 
nová susedka, však?“

„Volám sa Júlia a prišla som si 
po svoj lietajúci tanier,“ zopa-
kovala. „Je na streche, ale už 
viem, ako ho odtiaľ dostaneme,“ 
usmialo sa dievča a rozbehlo sa 
k starému rebríku uloženému za 
domom. 

Pani Eugénia by nikdy neuve-
rila, že vo svojich sedemdesiatich 
dvoch rokoch bude istiť rebrík 
malému dievčatku, ktoré sa šplhá 
na strechu jej starého domu v 
snahe dosiahnuť na červený 
lietajúci tanier zaseknutý medzi 
škridlami. Najprv o tom nápade 
nechcela ani počuť, no keď začí-
nalo byť Julkino prosenie neúnos-
né, súhlasila. Spoločnými silami 
dotiahli rebrík až k streche, a keď 
naň Julka vyliezla, pani Eugénii 
sa doslova zahmlilo pred očami. 
Tanier bol však zachránený.

 Pani Eugénia sa v Julkinej prí-
tomnosti cítila veľmi dobre. Tak, 
ako už dlhé roky nie. Práve v toto 
popoludnie sa začalo nezvyčajné 
priateľstvo medzi starou paňou s 
elegantnými spôsobmi a veselým 
dievčaťom, pre ktoré nebolo nič 
nemožné.

Jedného dňa, asi tri týždne po 
incidente s loptou, bola Júlia v 
záhrade a chytala cvrčky. Často 
trávila popoludnia sama, no 
nikdy sa nenudila. A keď jej občas 
chýbal niekto, s kým by sa mohla 

porozprávať, vždy tu bola pani 
Lukáčová, ktorá na ňu čakala 
s čokoládovou tortou a novými 
klebetami z dediny. Starú paniu 
si obľúbila. Mohla jej rozprávať 
o čomkoľvek a ona ju vždy počú-
vala, mohli piecť bláznivé koláče 
s Julkinými tajnými prísadami 
a smiať sa spolu. 

Júlia práve pustila posledného 
cvrčka do trávy, keď vtom začula: 
„Julka, neprídeš na chvíľu ku 
mne? Piekla som tvoj obľúbený 
koláč.“

„Čokoládový?“ usmiala sa a 
už utekala k starej panej, ktorej 
tvár zdobil úsmev. Nevedela však, 
že za jej úsmevom sa skrývajú aj 
roky bolesti, kvôli ktorým pani 
Eugénia dodnes nie je šťastná.

„Príde vám na narodeniny za-
blahoželať vaša rodina?“ spýtalo 
sa dievča akoby mimochodom 
a ďalej sa venovalo koláču pred 
sebou. Skutočne to bolo tak- pani 
Eugénia tento týždeň oslávi svoje 
sedemdesiate tretie narodeniny. 

„Ach, zlatíčko, ja nemám 
žiadnu rodinu,“ povzdychla pani 
Eugénia a smutne sa na Julku 
usmiala.

„Nie? A kto je potom to dievča 
na fotke, ktorú máte v kuchyni na 
stole?“ 

Jednou z Julkiných nie príliš 
kladných vlastností bolo, že si 
občas neuvedomovala, kam až so 
svojimi slovami môže zájsť a akú 
škodu tým môže napáchať. Preto 
vôbec nechápala, keď starej panej 
pred ňou  začali tiecť slzy a tvár si 
skryla do dlaní.

„Dievčatko moje,“ povedala 
po chvíli, „ani nevieš, ako veľmi 
by som chcela to dievčatko ešte 
aspoň raz vidieť,“ povzdychla si 
a uprela pohľad na niečo, čo videla 
len ona sama. Vôbec si neuvedo-
movala, ako sa z nej stával čoraz 
otvorenejší človek, a to len kvôli 
Julkinej prítomnosti. Bola však 
príliš rozrušená na to, aby si to 
vôbec všimla.

„Ono zomrelo?“ zhíkla Julka.

Linda na preberaní cien v Dolnom Kubíne
FOTO:	ORAVSKÉ	KULTÚRNE	STREDISKO

Naskenujte	a	dočítajte:

Cesta do praveku 
FOTO:	ARCHÍV	ZŠ

škola
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Nina Galková
Alica Makovcová
Sára Rožníková

6.10.2022 Mária Galková
30.10.2022 Mária Kussová
31.10.2022 Jozef Mišových
18.11.2022 Drahoslav Kovačovic
24.11.2022 Róbert Lakatos

Navždy sme 
sa rozlúčili

Spoločenská 
kronika
Naši noví 
občania

Dobrá novina 2022
Kolednícka	skupina	v	Hornom	Srní	pozýva	všetkých	ľudí	dobrej	vôle	
zapojiť	sa	do	vianočnej	akcie	Dobrá	novina.	

V	rámci	koledovania	prebieha	verejná	zbierka	určená	na	podporu	
humanitárnych	a	rozvojových	projektov	v	subsaharskej	Afrike.

V	našej	obci	sa	bude	koledovať	
26. 12. 2022 po 13. hodine.

Svoju	domácnosť	môžete	prihlásiť:	
	 vhodením	lístka	do	schránky	 
	 v	kostole,	
	 telefonicky:	0919	124	204,	
	 emailom:	hajdakova.m@gmail.com.

Mladý Kebísek píše mladému 
Papiernikovi na WhatsApp:
- Šebík mi povedal, že mám 
vlohy na lyžovanie
- To si taký ohybný?
- Nie, ale...

Použité slová:
Cemmac,	cyklozrub,	
Dráhy,	Frangel,	Galko,	
Gereška,	hasiči,	Horný	
koniec,	hranica,	HS,	
Kamenček,	Karpaty,	
koledníci,	Kríček,	les,	
lyžovanie,	Lány,	Papiernik,	
pes,	Prúdy,	Rokytka,	salaš,	
Srňan,	TN,	U	Alfa,	Vlára,	
Za	kostolom,	Za	vodou,	
zima,	Štefánek

Osemsmerovka
V R Š A A A L C J G A L K O Š

S A A F K M Á I A S L E P T N

R	 Z	 L	 Z	 Ý	 T	 N	 C	 R	 M	 Č	 E	 E	 H	 K
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R	 O	 H	 O	 R	 N	 Ý	 K	 O	 N	 I	 E	 C	 Š	 E

Z D R S P A P I E R N I K E D
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C	 S	 A	 M	 T	 L	 E	 G	 N	 A	 R	 F	 H	 I	 A

Trojkráľové
spievanie
Srňan – Kekus chorus – Susedia

6. januára 2023
o 16.00 v Kostole sv. Jána Nepomuckého


